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BUDGET 2023-2026 

HØRINGSSVAR VEDR. ÆNDRING AF 

SKOLEDISTRIKTER 

____________ 
  

 
Januar 2023 

Afgivet i perioden 22. december 2022 - 12. januar 2023 



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Alle høringssvar i nummereret rækkefølge 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
1 Vedr. Nymarkskolens nye skoledistrikt  Privat borger - Thomas Frisk 

2 Vedr. Søndermarksskolens nye distrikt 
  

Skolebestyrelsen Søndermarksskolen 
– Henrik Hallig 

3 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt  Privat borger - Simone Hansen 

4 Vedr. Nymarkskolens, Søndermarksskolens og 

Marievangsskolens nye skoledistrikter  

Skolebestyrelsen Nymarkskolen - 

Rene Nielsen 

5 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt  Privat borger - Mads Danscher 

6 Vedr. Ny Skælskør Skoles nye skoledistrikt  Privat borger - Anne-Mette Lemvigh 

7 Vedr. Dalmose og Kirkeskovsskolens nye 
skoledistrikter  

Privat borger - Hanne Kousgaard 

8 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt Bisserup Byting/lokalrådet for 
Bisserup - Alice Jelen 

9 Vedr. Marievangsskolens nye skoledistrikt 
 

Skolebestyrelse og Medarbejderudvalg 
på Stillinge Skole – Martin Meier 

10 Vedr. ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
  

Privat borger - Jeanette Rosenberg-
Lund 

11 Vedr. ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt  Privat borger - Sarah 

12 Vedr. alle nye skoledistrikter  Privat borger – Mette og Mark Bokær 
Vinfeldt Nielsen 

13 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Privat borger - Christian Skriver 

14 Vedr. Dalmose Skoles og Ny Skælskør skoles nye 

skoledistrikter 

Privat borger - Marina Kryschanoffsky 

Ejlersen 

15 Vedr. Dalmose Skoles nye skoledistrikt Privat borger - Marta Bencze 

16 Vedr. Dalmose Skoles, Kirkeskovsskolens og ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Skolebestyrelsen på Dalmose Skole - 
Jens Brandbyge Jørgensen 

17 Vedr. Dalmose Skoles og Kirkeskovsskolens nye 
skoledistrikter 
 

Privat borger - Jakob Winther 
Egeskjold 

18 Vedr. Broskolens og Vemmelev Skoles nye 
skoledistrikter 

 

Formand for Tårnborg Lokalråd - 
Jørgen F. Rasmussen 

19 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Kirkeskovens fællesbestyrelse - Eliane 
Von Bülow 

20 Vedr. Dalmose skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Dalmosegruppen - Jens Brandbyge 
Jørgensen 

21 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Ørslev Bjerge Idrætsforening, 
Bisserup Byting, Venslev Lokalråd, 
Rude Beboerforening, Glænørådet og 

Landsbyrådet for Ørslev og Omegn - 
Rita Relster 

22 Vedr. Marievangsskolens nye skoledistrikt 
 

Skolebestyrelsen Marievangsskolen – 
Nanna Kessel 

23 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
 

Eggeslevmagle Landsbyråd - Steen 
Olsen 

24 Vedr. Ny Skælskør Skoles nye skoledistrikt 
 

Omø Beboer- & Grundejerforening – 
Dorthe Winther 



25 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
 

Skolebestyrelse for Skælskør skole og 
Forældrebestyrelsen i Boeslunde - 
Sandra Hetoft Jacobsen 

26 Vedr. Vemmelev Skoles, Hashøjskolens, Dalmose 
Skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole i Skælskørs 
nye skoledistrikter  

Landliv Slagelse Kommune - Formand 
Steen Olsen 

27 Vedr. Dalmose Skoles nye skoledistrikt Privat borger - Jeppe Frederiksen 

28 Vedr. alle nye skoledistrikter Skolebestyrelsen Antvorskov Skole - 

Peter Haldor Hansen 

29 Vedr. Hashøjskolens nye skoledistrikt Hashøjskolens Skolebestyrelse og 
MED-udvalg - Poul Erik Gudiksen 

30 Vedr. Kirkeskovsskolens og Ny skole i Skælskørs nye 

skoledistrikter 

Menighedsråd - Birgitte Willumsen 

31 Vedr. Vemmelev Skoles nye skoledistrikt Medudvalg Vemmelev Skole – Emil 
Krapper 

32 Vedr. Dalmose Skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Skolebestyrelsesformand, 
Eggeslevmagle skole - Charlotte 

Pedersen 

33 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt Privat borger - Anne Pedersen 
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Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Dalmose Skoles nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
15 Vedr. Dalmose Skoles nye skoledistrikt Privat borger - Marta Bencze 

27 Vedr. Dalmose Skoles nye skoledistrikt Privat borger - Jeppe Frederiksen 

 



Dato:
2023-01-08 19:13:53

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt

Hvem:
Forældre

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Marta Bencze

Emne:
{element_10}

Tekst:
Til Slagelse Kommune
Vores barn går på Eggeslevmagle Skole i 2 klasse. Vi er virkelig glad for både skolen/ klassen og de
har et rigtig godt fællesskab hvor forældrene støtter hinanden og de fleste børn har skabt gode
venskaber med hinanden. Der bliver tit aftalt legeaftale om weekenden/efter skoletid. Vi kan altid få
hjælp af hinanden hvis det er behov. Jeg kan ikke forestille at min datter skulle gå i en anden
klasse/skole da hun udvikler sig virkelig godt psykisk/socialt og er glad for at gå til skole. Min mening
er at det påvirker virkelig negativt hvis vi skiller børnene af hinanden. Derudover faren arbejder i
Skælskør som kører hende til/fra skole og jeg gør det også om morgenen. Til Dalmose skole kunne vi
ikke lade sig gøre. 
Derfor vil vi gerne beholde vores nuværende skole som vi er meget glad for. 
På forhånd tak
Marta Bencze, Zoltan Gelencsér (forældrene til Loretta Gelencsér)



Dato:
2023-01-11 23:27:40

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt

Hvem:
Forælder til børn på Eggeslevmagle skole

Rolle: 
Privat borger

Navn:
jeppe frederiksen

Emne:
{element_10}

Tekst:



Høringssvar vedr ændring af skoledistrikt for området 
Eggeslevmagle/Frankerupvej. 
 

Vi har læst det fra byrådet udsendte materiale og glæder os over at have fået muligheden for at kunne 
indgive et høringssvar, hvilket vi her vil gøre. 

Om baggrunden for høringssvaret: 

Vi er en familie med to børn der bliver stærkt berørt af ændringen af skoledistrikterne, vi bor i dag på 
Frankerupvej, i Eggeslevmagle skoles distrikt og kigger nu ind i en fremtid hvor vi muligvis skal under 
Dalmose skoles distrikt, hvis vi forstår oplægget korrekt. 

Helt naturligt vil børnene blive påvirket af snakken om muligt skoleskift, det gælder begge børn, vores søn 
har gået skoleåret ´22-´23 på Eggeslevmagle skole i 4 klasse og kan nu muligvis skal forvente et skoleskift 
allerede efter ét år, vores datter går i før-skole gruppe på Hesselgården og er skrevet op til Eggeslevmagle 
/Ny-Skælskør skole, netop for at kunne gå på samme skole som hendes bror. 

Inden min begrundelse, vil jeg gerne minde byrådet om, at når vi som forældre har valgt skole for vores 
børn er det et langsigtet valg. Vi ønsker 10 gode år i folkeskolen for vores børn hvor der er stabilitet i 
hverdagen og et skoleskift ikke bliver noget der sker for ofte. Særligt børnene kommer jo til at bruge mange 
timer i skolen, derfor er det vigtigt at de er fortrolige med den og falder godt til. Vi voksne har trods alt også 
haft skolevalget med i betragtning for at få vores arbejdsliv og hverdag til at gå op. Når man bor ude på 
landet uden mulighed for offentlig transport, så er transport noget der fylder i hverdagen med to børn. 

Om vores familie: 

Vores søn, Johan på 10år er startet i 4.klasse på nuværende Eggeslevmagle skole, i skoleåret 22-23. Johan 
har gået de foregående skoleår på Boeslunde skole men ved det naturlige stop på Boeslunde skole efter 3. 
klasse, valgte vi at flytte ham til vores distriktsskole af flere årsager. Dels har vi (både voksne og børn) 
størstedelen af vores tilknytning, kontaktflade og fritidsaktiviteter i Skælskør, dvs. rigtig mange af børnenes 
venner bor i Skælskør og går på den nuværende Eggeslevmagle skole, dernæst er han tilmeldt 
fritidsklubben Oliemøllen som bruges sammen med skolekammerater, indtil vi kan tage ham med hjem os 
fra arbejde eller han går videre til fodbold og ikke mindst har vi mulighed for at få transport mellem hjem 
og skole, hvilket letter vores hverdag enormt meget og giver os større bevægelses frihed på 
arbejdsmarkedet. 

For vores datter Ida på 5år, har vi planlagt hendes forløb efter at hun skulle i den børnehave der har før-
skole forløb med vores distriktsskole (Eggeslevmagle /Ny-Skælskør), således at hun kunne starte i skole 
med en stor del af børnene fra førskolegruppen, så de kan starte i 0.klasse sammen og ydermere kunne 
hun starte på samme skole som hendes bror og de kunne følges i skole om morgenen hvilket burde skabe 
tryghed i forbindelse med skolestart og give et sammenhold som søskende og igen også var lidt lettere for 
os som forældre. 

Ændring af skoledistrikter lyder forholdsvis nemt, men for de berørte børn er det ikke bare et skoleskifte, 
det er også andre klassekammerater, andre lærer, skift af fritidsordning, ikke længere sammenhæng 
mellem skole og fritidsaktiviter/sport, anden transportvej. Det er alle en stor del af de ting der kan påvirke 
børns trivsel, og de fleste vil sikkert nikke genkendende til, at ens børns trivsel også kan påvirke 



forældrenes. For os bliver det ikke bare en ændring af skoledistrikt, men mere noget der minder om en 
total flytning bare uden skifte af adresse.  

Jeg vil også lige nævne at vi i vores familie og de fleste af vores naboer altid været orienteret mod Skælskør 
hvilket måske hører med til at vi historisk har hørt til både Skælskør kommune og dermed har brugt læge, 
bibliotek og borgerservice i Skælskør, ligesom vi hører til Eggeslevmagle sogn, som en stor del af Skælskør. 

Med disse bemærkninger håber jeg at byrådet vil revurdere de foreslåede skoledistriktsgrænser for 
Eggeslevmagle og Frankerup, eller i det mindste give os der allerede er i gang med skoleforløb og har truffet 
valg for vores børns skolegang, en chance for at fortsætte skoleforløbet på Eggeslevmagle/ Ny Skælskør 
skole, så vi ikke tvinges til skoleskift eller skal dele vores børn på to forskellige skoler fremadrettet. 

På forhand Tak. 

Familien Frederiksen, 
Ida, Johan, Katja og Jeppe 
Frankerupvej 30,  
4200 Slagelse. 
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Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Hashøjskolens nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
29 Vedr. Hashøjskolens nye skoledistrikt Hashøjskolens Skolebestyrelse og 

MED-udvalg - Poul Erik Gudiksen 

 



Dato:
2023-01-12 09:11:39

Skole:
- Hashøjskolens nye skoledistrikt

Hvem:
På Hashøjskolens Skolebestyrelse og MED-udvalg

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Poul Erik Gudiksen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Høringssvar fra Hashøjskolen vedhæftet



 

Høringssvar om skoledistrikt fra Hashøjskolens Skolebestyrelse og MED-udvalg  

Størstedelen af de børn der børn i Fårdrup/Skørpinge området går i Slotsbjergby daginstitution eller på 

Hashøjskolen. Dem som går i daginstitutionen vælger ofte at fortsætte på Hashøjskolen. Dette fordi vi har 

et trygt miljø og integreret brobygning mellem børnehave og skole. Dette vil vi gerne kunne fortsætte med 

da venskaber og tryg base giver grobund for læring, trivsel og øger den sociale kapital, som er alfa omega 

for vores børns skolegang. 

At bo på landet bliver generelt forringet af jeres styret optag og klassedannelse.  Man kan tænke sig, at 

flere bliver yderligere presset på deres økonomi og deres trivsel fordi de ikke selv kan vælge det tilbud der 

passer bedst i forhold til deres hverdag, herunder eks. jobplacering.  Hvis man eks. bor i Fårdrup og 

arbejder i Slagelse eller gør brug af omfartsvejen som mange gør, er det en kæmpe omvej, at skulle til 

Dalmose for at aflevere børn og for mange også en udfordring at nå inden de skal møde på job. 

Tildeling af Fårdrup-området til Hashøjskolen vil tillige gøre Hashøjskolen økonomi mere bæredygtig, 

hvilket vi tænker også var meningen med tildelingen 

Når Byrådet vælger den styrede klassetildelingsmodel som man gør nu, gør vi opmærksom på, at den 

eneste bus som kører nu, ud over landet, fordi man også har sparet andet væk, er fribussen. Her ville det 

klart bedst give mening, at det optegnede område hører til Hashøjskolen. Vi ved godt, at det har vist sig at 

kommunen har oprettet Fribussen uden om EU regler og der skal findes anden model.  Men hvis den 

samme hensigt med en ny skolebus fortsat er, at kunne fragte unge mennesker til deres udannelse i 

Slagelse eller til tog forbindelser til andre uddannelsessteder, så vil ruten formentlig blive den samme og 

stadig give bedst mening, at understøtte at Fårdrup området hører til Hashøjskolen og ikke Dalmose Skole. 

Konklusion: 

Vi anbefaler at Fårdrup-området forbliver en del af Hashøjskolens distrikt, da det giver mening rent 

transportmæssigt og økonomisk. 

På skolebestyrelsens og Med-udvalgets vegne 

Line Knudsgaard Nørrelund   Poul Erik Gudiksen 

Bestyrelsesformand   Skoleleder 
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Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
5 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt  Privat borger - Mads Danscher 

8 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt Bisserup Byting/lokalrådet for 
Bisserup - Alice Jelen 

13 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Privat borger - Christian Skriver 

19 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Kirkeskovens fællesbestyrelse - Eliane 
Von Bülow 

21 Vedr. Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt 
 

Ørslev Bjerge Idrætsforening, 
Bisserup Byting, Venslev Lokalråd, 
Rude Beboerforening, Glænørådet og 

Landsbyrådet for Ørslev og Omegn - 
Rita Relster 

 



Dato:
2023-01-03 15:29:51

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Forældre

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Mads Danscher

Emne:
{element_10}

Tekst:
Jeg skriver til jer for at gøre opmærksom på den bekymring jeg har, vedr. forslag om at lade
Kirkeskovskolen være fødeskole til overbygning på Dalmose skole.

Det er svært at se de gode argumenter for denne beslutning som lokalråd. Skælskør er områdets
større by med tilbud om kultur, sport, aktiviteter og ungdomsliv - og et relativt velfungerende offentligt
transportsystem til og fra Skælskør. 

Derudover tilbyder Skælskør et fagligt niveau og socialt liv som er efterspurgt af
overbygningseleverne. Et valg om at være fødeskole til Dalmose kan ikke understøtte dette og er
derudover en kæmpe logistisk udfordring da dette ikke understøttes af de nuværende buslinjer.

Ved sidste skolelukning blev kirkeskovskolen ændret fra at være fødeskole til Eggeslevmagle til
Skælskør Skole uden hensyntagen til at mange elever fik betragteligt længere dage med mere
besværlig transport (da ringetider og bustider ikke passer sammen) og ringere faglig udbud - uden
yderligere begrundelse end at man skulle redde Skælskør Skole med faldende elevtal. Den
nuværende situation ligner desværre den foregående. 

Det ser endnu engang ud til at det ikke er kirkeskovskolens børns dagligdag, transporttid, eller
faglig/sociale udvikling man forsøger at understøtte ved ændringen, men alene at give et bedre
elevgrundlag for klassedannelse i Dalmose. Det er helt uacceptabelt. Af børne og ungeudvalgets
møde referat af 19/12 kan jeg derudover læse at der ikke er nogen økonomisk upside ved denne
ændring, hvilket bør være et endnu et argument for ikke at ødelægge en velfungerende integration
med Skælskør.

Mange forældre jeg har talt med vil arbejde imod at børnene skal på overbygning i Dalmose. Det vil
lede til at flere fravælger Kirkeskovskolen helt eller flytter deres børn til Skælskør tidligere i frygt for
ikke at få plads efter 6. klasse. Det underbygger på ingen måde det arbejde der er pågået over de



sidst mange år for at sikre at Kirkeskovens skoledistrikt er attraktivt for tilflyttende børnefamilier.

De logistiske udfordringer ved at bo på landet er mange – specielt for unge. Jeg beder jer inderligt om
ikke at øge de udfordringer i forsøget på at løse et problem omkring klassedannelse i Dalmose.

Jeg står naturligvis til rådighed for yderligere uddybning hvis I skulle have brug for det.



Dato:
2023-01-05 11:10:03

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Bisserup Byting/lokalrådet for Bisserup

Rolle: 
Andet

Navn:
Alice Jelen

Emne:
{element_10}

Tekst:



Bisserup den 5. januar 2023 

 

 

 

Til Byrådet 
Slagelse Kommune 

 

På vegne af Bisserup Bytings arbejdsudvalg/Lokalrådet for Bisserup fremsendes hermed høringssvar vedr. 
forslaget til ændring af Kommunens skoledistrikter. 

Vi bakker op om den del af de nye distriktsgrænser for grundskolen, der vedrører Kirkeskovsskolen. Det er 
glædeligt, at elevgrundlaget for vores skole hermed ser ud til at kunne øges. Et øget elevgrundlag vil styrke 
Kirkeskovsskolens funktion som lokalområdets samlende institution og dermed underbygge det ønske om 
udvikling i vores område, som er beskrevet i den netop færdiggjorte Lokale Udviklingsplan. 

Med hensyn til skoledistrikterne for overbygningen ser vi derimod med stor bekymring på forslaget om, at 
Kirkeskovsskolen skulle blive fødeskole for Dalmose skole. 
 
Der er igennem mange år opbygget et godt og solidt samarbejde med både skoler og fritidsinstitutioner 
omkring Skælskør, og som områdets eneste større by har Skælskør det tilbud om kultur, sport, aktiviteter 
og ungdomsliv, som de unge fra vores område efterspørger.  

Mulighederne for offentlig transport mellem vores distrikt og Dalmose Skole er endvidere meget dårlige, så 
medmindre der ændres kraftigt i de eksisterende buslinjer, vil en flytning af overbygningseleverne til 
Dalmose betyde urimeligt lange daglige transporttider for de unge. Da der i forvejen er mange logistiske 
udfordringer ved at være ung i et landdistrikt, håber vi meget, at også dette vil indgå som argument i jeres 
beslutning.  

Vi vil derfor på det kraftigste anbefale, at eleverne efter grundskoleforløbet på Kirkeskovsskolen kan 
fortsætte deres skolegang på Skælskør Ny Skole. 

På vegne af Bisserup Byting 

Alice Jelen 

 

 



Dato:
2023-01-06 10:57:48

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Privat borger

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Christian Skriver

Emne:
{element_10}

Tekst:
Jeg er bekymret over jeres forslag om at lade Kirkeskovskolen være fødeskole til overbygning på
Dalmose skole.

Det giver ikke megen mening at børnene skal flyttes til Dalmose for overbygningen. Skælskør er
områdets større by med tilbud om kultur, sport, aktiviteter og ungdomsliv - og et relativt velfungerende
offentligt transportsystem til og fra Skælskør. Derudover tilbyder Skælskør et fagligt niveau og socialt
liv som er efterspurgt af overbygningseleverne. Et valg om at være fødeskole til Dalmose kan ikke
understøtte dette og er derudover en kæmpe logistisk udfordring da dette ikke understøttes af de
nuværende buslinjer.

Da der ikke ser ud til at være nogen økonomisk fordel ved at ændre det til Dalmose, er det bare
endnu et argument for ikke at ødelægge en velfungerende integration med Skælskør.

En meget mulig konsekvens kan være at flere fravælger Kirkeskovskolen helt eller flytter deres børn
til Skælskør tidligere i frygt for ikke at få plads efter 6. klasse. Dette vil ødelægge det store arbejde
der er pågået over de sidst mange år for at sikre at Kirkeskovens skoledistrikt som et attraktivt tilbud
for tilflyttende børnefamilier.

De logistiske udfordringer ved at bo på landet er mange – specielt for unge! Jeg beder jer inderligt om
ikke at øge de udfordringer i forsøget på at løse et problem omkring klassedannelse i Dalmose.



Dato:
2023-01-11 11:13:58

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Kirkeskovens fællesbestyrelse

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Eliane Von Bülow

Emne:
{element_10}

Tekst:



                    

                                                          

                                                                              Venslev 11. januar 2023  
  
 

Att: Byrådet, Slagelse Kommune  
Høringssvar i forbindelse med ændring af skoledistrikter 

  

Vi er glade for, at I har valgt at sende materialet vedr. kommende 

skoledistrikter i høring. Det er vigtigt for os, som brugere af skolerne, at I 
inddrager os i processen, så vi kan samarbejde bedst muligt om at skabe de 

bedste rammer under de svære forudsætninger, som store besparelser 
medfører. Vi ved, der er lagt meget arbejde i udarbejdelsen af de nye 

skoledistrikter og vi ved også at der er mange interesser at tilgodese. 
 

Vi takker for et godt og konstruktivt møde med Børn og Unge-udvalget afholdt 

på Kirkeskovsskolen den 14. dec. og registrerer med glæde, at Børne- og Unge 
udvalget anbefaler, at Kirkeskovsskolen fremadrettet skal have 

overbygningsskole i Skælskør frem for i Dalmose.  
 

Det fremkommer af høringsmaterialet, at Kirkeskovsskolen fra det kommende 
skoleår skal have Dalmose Skole som overbygningsskole.  

Det fremkommer ligeledes at man i det fremlagte materiale er klar over, at det 
vil kræve en omlægning af busdriften, og at denne omlægning først vil blive 

igangsat senere.  Det er her vigtigt at påpege, at en velfungerende offentlig 
transport af eleverne er ALT-afgørende for at få hverdagen for distriktets 

børnefamilier til at fungere. I dag er al busdrift fra Kirkeskovens distrikt 
organiseret i retning mod Skælskør og i retning mod Kirkeskovsskolen. Dette 

har været en naturlig måde at organisere busdriften på, da Skælskør jo er 
områdets handelsby og Kirkeskovsskolen er distriktets skole. At skifte 

overbygningsskole til Dalmose, vil kræve en altomfattende ændring af de 

nuværende busruter. Er det realistisk at gennemføre? Det vil kræve et 
bussystem, der kan fragte udskolingsbørn fra hele distriktet på tværs af 

naturlige transportlinjer, hvor der i forvejen kører busser. Er der foretaget 
beregninger på, hvad det vil koste?   

  

Det er vigtigt at understrege, at alle forældre til børn på Kirkeskovsskolen har 

en forventning om, at deres børn efter 6. klasse skal til en skole i Skælskør. 
Børn på Kirkeskovsskolen bor jo både i og uden for Kirkeskovens distrikt – 

også med de nye grænser. Eksempelvis har vi flere familier, som bor i 
Skælskør, og som aktivt har tilvalgt at have deres børn på Kirkeskovsskolen i 

indskoling og mellemtrin, velvidende at børnene i udskolingen kommer til 
Skælskør. Hvordan bliver distriktsovergangen fra nuværende til 

kommende model? ”Mister man retten” til at komme på ”Ny Skælskør 
Skole” fra 7. klasse?  

  



Vi har i den senere tid set ”flugt” fra Tårnborg Skole og Flakkebjerg Skole, og 

vi håber ikke – men kan godt frygte, - at denne fremlæggelse af nye 
skoledistrikter vil skabe lignende flytning af elever ”for at sikre sig en plads i 

Skælskør” fra 7. klasse. Det vil være en rigtig ærgerlig udvikling, når vi 
oplever at børnene er i mere end god trivsel og læring og har flere år tilbage 

på Kirkeskovsskolen. Det håber vi I har med i jeres videre overvejelser og 
beslutninger 

   

Vi ved og tror, at I vil gøre alt for at sikre de bedste rammer for vores børn og 
unge – da det jo er dem det hele handler om. 

En naturlig del af børn og unges udvikling er, at de i ungdomsårene – her 
udskolingstiden – begynder at orientere sig mere ud mod verden, mod et 

større ungdomsmiljø. Et ungdomsmiljø, som i højere grad for 
nuværende eksisterer i Skælskør. Ikke mindst fordi, der er flere unge 

mennesker at mødes med og spejle sig i samt en lidt større handelsby at 
hygge sig i efter skole.  

  

Så kære byråd, vi anerkender at I har mange bolde i spil og skal have enderne 

til at nå sammen. 
 

Vi vil gerne opfordre jer til at lytte til vores og ikke mindst Børn og Unge-

udvalgets anbefaling om at lade Kirkeskovens børn fortsætte deres 
overbygning i Skælskør fremadrettet. 

 
 

Rigtig god dag 

  
 

Venlige hilsner  
 

Kirkeskovens fællesbestyrelse  

(Børnehave, vuggestue, SFO og skole) 
 

Eliane von Bülow (forældrerepræsentant) 
Ditte Melgaard (forældrerepræsentant) 

Sara Melgaard (forældrerepræsentant) 
Christina Sørensen (forældrerepræsentant) 

Karina Snæver Dalgaard (forældrerepræsentant) 
Sara Skovgaard (forældrerepræsentant) 

Mathias Jensen (forældrerepræsentant) 
Hanh Le (forældrerepræsentant) 

Steen Christensen (repræsentant fra Ørslev-Bjerge Idrætsforening) 
 
 



Dato:
2023-01-11 14:58:06

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Ørslev Bjerge Idrætsforening, Bisserup Byting,Venslev Lokalråd, Rude Beboerforening, Glænørådet
og Landsbyrådet for Ørslev og Omegn

Rolle: 
Andet

Navn:
Rita Relster

Emne:
{element_10}

Tekst:



Til Byrådet, Slagelse Kommune 

Høringssvar i forbindelse med ændring af skoledistrikter. 

 

Vi er glade for, at I har valgt at sende materialet vedr. kommende skoledistrikter i høring. Det er 

vigtigt for os alle, som brugere af skolerne, at I inddrager os i processen, så vi kan samarbejde 

bedst muligt , om at skabe de bedste rammer under de svære forudsætninger, som store 

besparelser medfører. Vi ved, der er lagt meget arbejde i udarbejdelsen af de nye skoledistrikter 

og vi ved også, at der er mange interesser at tilgodese. 

Vi bakker op om den del af de nye distriktsgrænser for grundskolen, der vedrører 

Kirkeskovsskolen. Det er glædeligt, at elevgrundlaget for vores skole hermed ser ud til at kunne 

øges. Et øget elevgrundlag vil styrke Kirkeskovsskolens funktion som lokalområdets samlende 

institution og dermed underbygge det ønske om udvikling i vores område, som er beskrevet i den 

netop færdiggjorte Lokale Udviklingsplan. 

Med hensyn til skoledistrikterne for overbygningen ser vi derimod med stor bekymring på 

forslaget om, at Kirkeskovsskolen skulle blive fødeskole for Dalmose skole. 

Det er vigtigt at understrege, at alle forældre til børn på Kirkeskovsskolen har en forventning om, 

at deres børn efter 6. klasse skal til en skole i Skælskør. Børn på Kirkeskovsskolen bor jo både i og 

uden for Kirkeskovsskolens distrikt – også med de nye grænser.  Vi er vidende om mange familier, 

som bor i Skælskør, og som aktivt har valgt Kirkeskovsskolen, hvor deres børn skal gå i skole  i 

indskoling og mellemtrin, med det klare mål at børnene i udskolingen kommer til Skælskør. 

Hvordan bliver distriktsovergangen fra nuværende til kommende model? ”Mister man retten” til 

at komme på ”Ny Skælskør Skole” fra 7. klasse? 

Mulighederne for offentlig transport mellem vores distrikt og Dalmose Skole er endvidere meget 

dårlige, så medmindre der ændres kraftigt i de eksisterende buslinjer, vil en flytning af 

overbygningseleverne til Dalmose betyde urimeligt lange daglige transporttider for de unge. Da 

der i forvejen er mange logistiske udfordringer ved at være ung i et landdistrikt, håber vi meget, at 

også dette vil indgå som argument i jeres beslutning.  

Er det realistisk at gennemføre en altomfattende ændring af nuværende busruter ?  Det vil betyde 

yderligere omkostninger.  Er der foretaget beregninger på, hvad det vil koste ? 

Ørslev Bjerge Idrætsforening med 335 medlemmer har en bekymring for, at medlemstallet vil dale 

drastisk, hvis Kirkeskovsskolen bliver fødeskole til Dalmose Skole. Elever som flytter til Skælskør i 

overbygningen tiltrækker kammerater fra Skælskør, primært i fodbold og gymnastik. 

Idrætsforeningen har ligeledes et tæt samarbejde med Skælskør Boldklub med fælles mix hold i 

fodbold på både drenge og pige hold. 



 

Vi vil LANDUDVIKLING og ikke LANDAFVIKLING. Vi har i mange år arbejdet kraftigt for at sikre 

Kirkeskovsskolens skoledistrikt som værende attraktivt for tilflyttende børnefamilier. 

Vi ved og tror, at I vil gøre alt for at sikre de bedste rammer for vores børn og unge – da det jo er 

dem det hele handler om. 

En naturlig del af børn og unges udvikling er, at de i ungdomsårene – her udskolingstiden – 

begynder at orientere sig mere ud mod verden, mod et større ungdomsmiljø. Et ungdomsmiljø, som 

i højere grad for nuværende eksisterer i Skælskør. Ikke mindst fordi, der er flere unge mennesker at 

mødes med og spejle sig i samt en lidt større handelsby at hygge sig i efter skole. 

Vi vil gerne opfordre jer til at lytte til vores og ikke mindst Børn og Unge-udvalgets anbefaling om 

at lade Kirkeskovsskolens børn fortsætte deres overbygning til Ny Skælskør Skole. 

 

På vegne af  

Ørslev Bjerge Idrætsforening v/ formand Niels Christiansen 

Bisserup Byting v/ Alice Jelen 

Venslev Lokalråd v/ formand Karina Dalgaard 

Rude Beboerforening v/ formand Joan Søgaard Jørgensen 

Glænørådet, lokalråd for Glænø v/ formand Henrik Terkelsen 

Landsbyrådet for Ørslev og Omegn v/ kasserer Rita Relster 

 

 

 

 



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Marievangsskolens nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
9 Vedr. Marievangsskolens nye skoledistrikt 

 

Skolebestyrelse og Medarbejderudvalg 

på Stillinge Skole – Martin Meier 

22 Vedr. Marievangsskolens nye skoledistrikt 
 

Skolebestyrelsen Marievangsskolen – 
Nanna Kessel 

 



Dato:
2023-01-05 11:10:35

Skole:
- Marievangsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelse og Medarbejderudvalg

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Martin Meier

Emne:
{element_10}

Tekst:
03-01-2023 

Høring angående oplæg til nye skoledistrikter fra kommende skoleår
Stillinge Skoles Skolebestyrelse og Medarbejderudvalg

Vi takker for muligheden for at kunne afgive høringssvar i forbindelse med ændringerne af
skoledistrikterne fra kommende skoleår. 

Vi vil gerne argumentere for, at Stillinge Skoles skoledistrikt udvides ind mod Slagelse by, så man på
sigt sikrer en tosporet skole. 

Årsagen til dette er, at understøtte den politiske udmelding om bæredygtige skoler. 

Stillinge Skole er i den nuværende model 1,5 sporet i almenskolen, hvilket kan blive en udfordring i
forhold til en ressourcemodel med vægtning på en øget elev- og socioøkonomisk
ressourcetildelingsmodel. Stillinge Skoles specialklasserække skal desuden slankes, da flere elever
skal inkluderes i mellemformer. 

For at sikre en bæredygtig skole vil det give mening at udvide Stillinge Skoles skoledistrikt, så man
sikrer to børnehaveklasser fremadrettet. På sigt vil det give en fuldt tosporet skole, som er bæredygtig
i den nye ressourcetildelingsmodel. 

I det udsendte materiale er det ikke muligt at se, hvor eleverne er bosat. Vi har derfor ikke mulighed
for at komme med et konkret forslag til ændringen af skolens distrikt, men vi vil selvfølgelig gerne
indgå i en dialog om dette. 

På Medarbejderudvalget og Skolebestyrelsens vegne. 

Martin Meier



Skoleleder
Stillinge Skole



Dato:
2023-01-11 15:23:10

Skole:
- Marievangsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelsen Marievangsskolen

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Nanna Kessel

Emne:
{element_10}

Tekst:



       

 

 

Holmstrupvej 7    4200 Slagelse       Telefon 58 57 26 50            E-mail: marievangsskolen@slagelse.dk 

 

 

MARIEVANGSSKOLEN     –  et godt sted at være  -  et godt sted at lære 

SLAGELSE 

KOMMUNE 

 

 

 

 

 

      12. januar 2023 

Til: 

Byrådet i Slagelse kommune 

  

 

 

 

Jævnfør Byrådsbeslutning den 19. december 2022 om at sende skoledistrikter i bred høring har 

skolebestyrelsen fra Marievangsskolen nedenstående kommentarer: 

 

 

Der foreslås en mindre udvidelse af Marievangsskolens skoledistrikt. Skolebestyrelsen ser positivt på 

ændringsforslaget.  

 

En forøgelse af Marievangsskolens distrikt vil skabe større baggrund for et bæredygtigt skoledistrikt.  

 

 

 

 

Skolebestyrelsen på Marievangsskolen 

 

 



       

 

 

Holmstrupvej 7    4200 Slagelse       Telefon 58 57 26 50            E-mail: marievangsskolen@slagelse.dk 

 

 

MARIEVANGSSKOLEN     –  et godt sted at være  -  et godt sted at lære 

SLAGELSE 

KOMMUNE 

 

 

 

 

 

 



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Nymarkskolens nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
1 Vedr. Nymarkskolens nye skoledistrikt  Privat borger - Thomas Frisk 

 



Dato:
2023-01-02 20:43:43

Skole:
- Nymarkskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Forældre

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Thomas Frisk

Emne:
{element_10}

Tekst:



                                                                                                                                                        D.2/1-2023 
 
 

Hej. 
 
Vi er en familie på 5, som står i den situation at vores mellemste datter skal starte i skole til august 
2023.  
Vi har nu læst og hørt at der muligvis fra i år ”2023” ikke er frit skolevalg mere, hvilket vil sige at 
vores datter IKKE kan komme til at gå på den skole som vi ønsker nemlig ”Antvorskov skole” hvor 
vores ældste dreng på 7 år går. Den børnehave vores datter går i ”Kongelyset” har et tæt 
samarbejde med Antvorskov skole, og stort set alle hendes venner og veninder skal gå på denne 
skole. Vores datter er bekendt med skolen, og har også mange bekendtskaber der. 
Vi kan læse os til at dette højt sandsynligt ikke kan lade sig gøre for vores datter, da hun er 
tilknyttet Nymarkskolen, som ligger i den anden ende af byen i forhold til hvor vi bor. Dette 
kommer til at gå ud over vores datter og hendes relationer, som hun har bygget op over de sidste 
5 år i vuggestuen samt børnehaven - og det er vi stærkt utilfredse med. 
 
Kan det passe at en familie skal splittes ad på den måde, fordi man i kommunen mener at det er 
det smarteste at gøre? Vi som familie kommer til at skulle aflevere vores 3 børn, 3 forskellige 
steder hver morgen, i hver sin ende af byen. Dette kommer også til at betyde at vi SKAL køre 
tidligere hjemmefra så vi bliver afhængig af morgen SFO, hvilket nu også kommer til at koste flere 
penge. Det kan godt være at man fra kommunens side ikke mener at det er mange penge ekstra 
om måneden for morgen SFO, men for en familie på 5 kommer denne stigning virkelig til at betyde 
noget. 
 
Derudover kommer vi til at have en datter som skal starte helt forfra med at få venner, og som vil 
få det meget svært.  
Vi skriver dette brev fordi vi er meget utilfredse med disse (måske) nye tiltag, og vil kraftigt 
opfordre til at det bliver genovervejet.  
 
Med venlig hilsen 
 
Malene og Thomas Frisk  



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Søndermarkskolens nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
2 Vedr. Søndermarksskolens nye distrikt 

  

Skolebestyrelsen Søndermarksskolen 

– Henrik Hallig 

 



Dato:
2023-01-03 10:30:01

Skole:
- Søndermarksskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelsen Søndermarksskolen

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Henrik Hallig

Emne:
{element_10}

Tekst:
Skolebestyrelsen på Søndermarksskolen ser positivt på at skoledistriktet udvides så der sikres et
stabilt grundlag for, at skolen forsat forbliver en tosporet skole.



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Vemmelev Skoles nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
31 Vedr. Vemmelev Skoles nye skoledistrikt Medudvalg Vemmelev Skole – Emil 

Krapper 

 



Dato:
2023-01-12 15:50:10

Skole:
- Vemmelev Skoles nye skoledistrikt

Hvem:
Medudvalg

Rolle: 
Skole

Navn:
Krapper

Emne:
{element_10}

Tekst:
Medudvalget på Vemmelev Skole har følgende bemærkninger: 
Vi har svært ved at gennemskue de fremtidige elevtal i det nye skoledistrikt som kommer til at høre til
Vemmelev Skole. Vi kan have en bekymring for om vi har bygningskapacitet til hvis vi skal oprettet
flere flere klasser på årgange.



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
3 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt  Privat borger - Simone Hansen 

6 Vedr. Ny Skælskør Skoles nye skoledistrikt  Privat borger - Anne-Mette Lemvigh 

10 Vedr. ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
  

Privat borger - Jeanette Rosenberg-
Lund 

11 Vedr. ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt  Privat borger - Sarah 

23 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
 

Eggeslevmagle Landsbyråd - Steen 
Olsen 

24 Vedr. Ny Skælskør Skoles nye skoledistrikt 
 

Omø Beboer- & Grundejerforening – 
Dorthe Winther 

25 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt 
 

Skolebestyrelse for Skælskør skole og 
Forældrebestyrelsen i Boeslunde - 
Sandra Hetoft Jacobsen 

33 Vedr. Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt Privat borger - Anne Pedersen 

 



Dato:
2023-01-03 10:31:35

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Mor til kommende 0-klasser

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Simone Hansen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Jeg er nødt til at give min stemme til kende i denne snak omkring de nye skoledistrikter. 
Jeg sidder som mor og vi som familie, at de valgt vi har tager for vores børn ikke har nogen
betydning, fordi vi har valgt bagsiden af medaljen uden at vide det.

I starten af sidste år, 2022, startede vores yngste i vuggestue i Børnehuset Møllebakken, med et helt
bevidst valg, da hans søster skulle starte på Skælskør skole, og vi derfor ikke ville skulle pendle
gennem hele byen, i de år de ikke går samme sted.
Da vores ældste, gik i børnehave på Trestensgården, valgte vi i marts at flytte hende til Møllebakken,
da der allerede var begyndt brobygning med den kommende førskolegruppe i Trestensgården, men
med alle de som hun ikke skulle starte i skole med.
Vi ønsker en tryg skolestart, og en god overgang for hende, derfor flyt af børnehave og derved tæt
samarbejde med hendes kommende skole og klassekammerater.

Men nu, sidder vi så her, med valget af bagsiden af medaljen og ikke et ønske herom. Vores børn får
langt i skole, en utryg skolevej og ikke et sikkert stisystem.

Vi er kede af at miste den "lokale" skole i nærheden og muligheden for at have indflydelse på valget
for vores børn. 
Da vi købte hus i byen, var vi enormt glade for at bo i Skælskør skoles distrikt og have en tryg
skolevej.

Med ændring af skoledistrikter i Skælskør, fjernes det frie skolevalg og muligheden for at vælge som
forældre, hvad man mener bedst for sine børn.
Vi sidder og er kede af, af have valgt vej for vores den ældste for kun 1 år siden, for at det allerede nu
ikke holder stik.
Lad skoledistriktet Skælskør skole forblive



Dato:
2023-01-04 11:56:15

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Mor til skolebarn

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Anne-Mette Lemvigh

Emne:
{element_10}

Tekst:
Kære Slagelse Kommune.

Jeg kan se, at I foreslår nye skoledistrikter. 
I min datters tilfælde vil det betyde, at hun vil skulle skifte skole fra Eggeslevmagle skole til Dalmose
skole, idet vi bor i Eggeslevmagle.
Jeg ønsker derfor at opponerer mod dette. Min datter har ikke mange venner, men få gode, som hun
knyttede sig til i hendes børnehave i Skælskør og som hun også er startet i skole med, på
Eggeslevmagle skole. Jeg frygter for hendes trivsel ved et skoleskift og finder det unødvendigt og
ikke hensigsmæssigt.

Jeg håber at I vil tage dette til efterretning.

Mvh. Anne-Mette, Orebyvej 7, Eggeslevmagle, 4230 Skælskør, mor til Esmaralda 0.c på
Eggeslevmagle skole.



Dato:
2023-01-05 13:29:11

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Privat forældregruppe

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Jeanette Rosenberg-Lund

Emne:
{element_10}

Tekst:
TIl 
Slagelse Kommune

Hermed fremsendes høringssvar Skoledistrikt Skælskør

Med venlig hilsen 
Forældregruppen Skælskør Skole
Jeanette Rosenberg-Lund



      Slagelse 12.1.2023 

Høringssvar – Skoledistrikt Skælskør – Fratagelse af det frie skolevalg 

 
I forbindelse med mulighed for høringssvar til Slagelse Kommunes byråd fremsendes hermed dette. 
 

En enkelt kommentar indskydes inden selve høringssvaret: 
Er hele denne her meget forhastet proces omkring Skolelukninger, ældreområdet osv.egentlig et 
spørgsmål om at gøre alt for at kommunen ikke underlægges administration, Og hvem tager 
ansvaret når dette her går helt galt for Slagelse Kommune og dets byråd ? 
 
Ved gennemgang af nuværende skoledistrikt Skælskør kontra ikke vedtaget skoledistrikt Skælskør januar 
2023 ses der ikke markante forskelle i områdets størrelse og ej heller med elevantallet uanset hvilke skole, 
eleverne er placeret på. Skoledistrikt Skælskør drejer sig om Kirkeskovskolens elever efter 6.klasse skal til 
Dalmose eller til Skælskør skole og om området Tjæreby skal tillægges.  
 
Dette ses ikke som være af afgørende betydning for selve distriktet men som en udfordring 
kapacitetsmæssigt på Ny Skælskør skole i nuværende Eggeslevmagle skoles lokaler. Baggrunden for at der 
skriver i nuværende Eggeslevmagle skoles lokaler er, fordi der fortsat ikke er fremlagt hvordan man vil få 
plads til eleverne, om der er plads på nuværende eller om der skal bygges ud, og hvad dette koster.  
Og ej heller hvem man har tænkt sig at indregne.  
 
Kigger man sådan helt oppe fra så vil både Kirkeskovskolens og Boeslunde skoles elever kunne være der, 
men hvad med de godt 240 elever (fratrukket 7,8, og 9. klasse som fortsat skal blive på Skælskør Skole) fra 
Skælskør Skole, er der plads til disse elever ?  
 
For os i Skælskør handler det faktisk ikke så meget om hvor vores distrikt er, men at man fra Byrådets side 
tager det frie skolevalg helt og aldeles fra os. Vores børn skal til at være på en skole hvor ALL SIZES FITS IN. 
Og det er faktisk den del der er ret afgørende for os som forældre til børn der er elever i distrikt Skælskør. 
 
Der har været fremlagt en lang række elementer for hvorfor det ikke er Skoledistrikt Skælskør der er 
bekymringen men hvad skal der ske med vores børn, hvis de ikke trives på Ny Skælskør Skole og der ikke 
er plads på de andre skoler i Slagelse Kommune, hvilket for nuværende er tilfældet. Og er det rimeligt at 
vores børn skal fratages deres sociale miljø også. 
 
Og sidst men ikke mindst afhænger det vel af om de satte regler for låsning af O.klasse kræver en 
styringsvedtagelse og dermed en høring før man kan komme rigtig videre ? 
 
Endvidere er der fortsat mange ikke afklaret elementer i en meget forhastet proces. 
 

1. Hvorfor har man ikke givet lærerne mulighed for at afgive ønsker for hvilke skoler de gerne vil 
arbejde på – er dette frataget dem fordi man er så beregnende at flere lærere vil opsige deres 
stillinger, og kommunen dermed fritages for de lange opsigelser, som rigtig mange lærere har i 
Skælskør f.eks. 

2. Ingen nyere dokumentation for at kvaliteten er højere på en stor skole (det er en 15 årig gammel 
rapport som der bruges som dokumentation)  

3. At alle lærere ønsker at arbejde på en stor skole (så ville der ikke være ret mange små skole i live 
hvis dette er sandt) 



4. At der skal overføres 30 mio. kr. til almenområdet i Slagelse Kommune, hvilket ikke kan lade sig 
gøre uden ekstra bevilling da pengene allerede er brugt trods besparelsen på 44 mio. kr. på lukning 
af skolerne fremadrettet. 

5. Såfremt man fastholder mødetid på Ny skole til kl. 08.30 hvilke betydning har der for Boeslundes 
børn, der med nuværende busforbindelser kommer til at vente 45 min inden skolen starter 

6. Hvor mange familier vil fravælge SFO med den nye 20% stigning i pris. 
7. Hvorfor har man helt fravalgt at tage området omkring Befordring med, trods BDO’s gentagende 

henvisninger til at der er et RET BETYDELIGT BELØB at spare her. 
8. Har snart mere end 2000 siders høringssvar i forbindelse med lukning af skolerne i Skælskør og 

Tårnborg slet ingen indflydelse trods Borgmesterens ord om at der selvfølgelig skal tages hensyn til 
børn og deres familier 

 
Med venlig hilsen 
Forældregruppen Skælskør Skole 
Jeanette Rosenberg-Lund 



Dato:
2023-01-05 15:07:32

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Lærer

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Sarah

Emne:
{element_10}

Tekst:
Besparelserne I tror I på sigt vil opnå, vil drukne i særlige tilbud til de svage unge, kørsel til andre
institutioner og mistrivsel hos eleverne.

Skækskør skole rummer ( mange) flere børn med infanti autisme, særlige behov, meget
ressourcesvage familier, end naboskolerne. Disse børn trives grundet små rammer, hensyntagen og
nærhed UDEN støttetimer på Skælskør skole- disse støttetimer har børnene krav på gennem
visitation hvis forældrene ønsker det, eller de kommer i skoleværring- en regning kommunen skal
betale. Men de trives hvor de er nu.- ødelæg ikke mange års pædagogisk arbejde!!

Allerede nu ser vi skoleværing og stort fravær hos børn der er sønderknuste. Børnene er ikke
urimelige, de ønsker kun trivsel og faglighed- dette har de og det er I ved at ødelægge, da sådanne
tilpasninger tager tid.

Rammerne for jeres plan er ikke i orden, hensigten er ikke taget ud fra et tarv om børnenes trivsel
men taget ud fra økonomi- som alligevel ikke er ordentligt fremlagt.nogle børn trives i mindre rammer-
de rammer har I allerede på Skælskør skole. Ødelæg ikke det hele ved at lave en forhastet situation.
Drop denne forrykte ide omkring skolelukning!!!!- eller i det mindste lad børnene går der til 2025.

Jeg skammer mig personligt over at bo i en kommune, hvor det er børnene der betaler prisen for at
byrådet har ladet økonomien løbe løbst.

Jeg har første parket til at se hvordan børnene hver dag mærkes af disse beslutninger, trods at
fagpersonale prøver st tage hånd om dem.



Dato:
2023-01-11 17:14:40

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt

Hvem:
Eggeslevmagle Landsbyråd

Rolle: 
Andet

Navn:
Steen Olsen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Word dokument med følgende tekst kunne ikke uploades.

Eggeslevmagle den 11. januar 2023. 

Til byrådets medlemmer og administration
i Slagelse Kommune, Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse,

Indsigelse og forslag til ændret skoledistrikt for Eggeslevmagle Landsby, sogn og tilknyttede
ejendomme - i høring.

Eggeslevmagle Landsbyråd vil gerne kvittere for byrådets beslutning om at sende forslag til nye
skoledistrikter i en yderligere og ikke mindst en bred høring hvor det ikke alene er de nuværende
skoleelever og familier der bliver hørt - men også de øvrige borgere som har valgt at bosætte sig i
vores landsby og sognet omkring. 

Borgere og lokalråd som i hverdagen og gennem årtier har arbejdet for og kæmpet for landsbyens og
lokalområdets værdier, livskvalitet - på både kort men også længere sigt. 

Vi vil derfor også tillade os at opfordre til, at Slagelse kommune administrativt og politisk fremadrettet -
benytter lokalsamfundets engagement og indsigt – før væsentlige ændringer og beslutninger tages
om ting der berører vores levevilkår og påvirker både fastholdelse og nye bosætninger.

Eggeslevmagle Landsbyråd og Slagelse kommune gennemførte i perioden fra 2019 og frem til
sommeren 2021 en længere proces for at lave vores vedhæftede Lokale Udviklings Plan 2032 som
efterfølgende blev politisk godkendt i fagudvalget.

Et værktøj som også indeholder handlingsplaner blandt andet om bosætning, Ungemiljø m.m. Såvel
bestyrelse og borgere har efterfølgende arbejdet loyalt med at eksekvere på disse projekter i



samarbejde med kommunens administration, politikere, sponsorer, fonde og vores mange
samarbejdspartnere. 

I forbindelse med at vi fik politisk tildelt både økonomi og ressourcer til udarbejdelse af vores Lokale
Udviklingsplan 2032 var det politiske ønske at vi udarbejdede LUP’en for hele Eggeslevmagle
Skoledistrikt. (Agersø, Omø, Tjæreby, Magleby og store dele af det østlige Skælskør). Dette for at
udnytte de historiske og kulturelle synergien og sammenhængskraft mod Skælskør By feks. skole,
trafik, plejehjem, lægehus, detailhandel m.m.

Vi fik dog lov til i første omgang at dele og koncentrere os om at udarbejde en LUP alene for
Eggeslevmagle by og sogn som det fremgår af vedhæftede. Men med en aftale om, at vi fremadrettet
skulle søge, samarbejder mod Skælskør som naturligt også ligger i vores fælles historie og DNA. 

Derfor er Eggeslevmagle Landsbyråd også medlem af Skælskør Erhvervsforening, holder møder med
Skælskør & Eggeslevmagle Menighedsråd, støtter naturligt op omkring de mange events som
foreningslivet skaber i Skælskør. 

Vi må derfor som Landsbyråd og lokalsamfund tilkendegive, at vi er højst overrasket over at der ikke
er taget højde for alt det arbejde og tidligere aftaler samt historik - som nu indgår i forslag til
ændringer af skoledistriktet for Eggeslevmagle Landsby og tilknyttede ejendomme. 

Efter flere forældrehenvendelser og afholdt Nytårskur og borgermøde for lokalområdet søndag den 8.
januar 2023 skal vi derfor indstille til byrådet:

o at Eggeslevmagle Landsby med tilknyttede ejendomme mod Skælskør forbliver og fastholdes i
nuværende skoledistrikt for Eggeslevmagle Skole - herunder også den nuværende skolebusdrift og
transportaftaler. 

o at måtte en ny grænse for skoledistriktet blive ved feks. Bjerge Å, at familier der i dag bor og har
børn på Frankerupvej og mod Frankerup – at de sikres ret til en søskendeordning hvor de forbliver
tilknyttet Eggeslevmagle skole.

Vi har forståelse for Slagelse kommunes økonomiske situation. Men et så kraftigt indgreb og ændring
som er foreslået i høringsforslag, finder vi på ingen måde rimelig og mener det tilhører andre
kontinenter. 

Afslutningsvis med et historiske vingesus. Eggeslevmagle skole i Eggeslevmagle by og sogn blev i
1960 sammenlagt med Smidstrup skole i Eggeslevmagle sogn. Smidstrup og Hesselby fik den nye
skole og Eggeslevmagle landsby fik navnet Eggeslevmagle skole.

Vi anmoder derfor om respekt og forståelse for vores historie og kulturarv samt mange
samarbejdsaftaler, netværk, relationer, infrastruktur, bosætning med mere og dermed indsigelse. 

Til gengæld har vi en vis forståelse for at med den politiske aftale om at sammenlægge de 3
nuværende skoler Boeslunde, Eggeslevmagle og Skælskør at tiden måske er inde til at give
Eggeslevmagle skole et nyt navn.



Med venlig hilsen

Bestyrelsen for Eggeslevmagle Landsbyråd

Line Kofoed-Svendsen, Kirsten Laage-Petersen, Janne Hansen, Marina Ejlersen, Frank Pedersen,
Søren David Petersen, Klaus Christensen og Steen Olsen.

Bilag vedhæftet - Lokale Udviklings Plan 2032 for Eggeslevmagle by og sogn.
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Eggeslevmagle by og Sogn
Eggeslevmagle et godt og trygt sted - at leve og bo

Lokal UdviklingsPlan 2032
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1. Eggeslevmagle by og sogn
– et godt og trygt sted - at leve og bo.

Kære alle Eggeslevmagle by og sogns beboere.
Vi har i de sidste 11/2 år søgt, at få  jer til at give det bedste bud på hvordan Eggeslevmagle by og sogn skal 
udvikle sig i frem mod 2032 - så det stadig er et godt og trygt sted, at leve og bo også i 2032.

Mange undersøgelser viser stadig, at gode og stærke fællesskaber, natur, tryghed samt et godt hjem har 
afgørende betydning i vores liv for, at vi trives og har en høj livskvalitet.  Videncenteret Bolius har stået for 
mange af disse undersøgelser og de fortæller, at et hus i en mindre landsby eller sogn er flertallets definition 
på en børnevenlig bolig og et godt sted for at få en god livskvalitet.  Elementer som et trygt nærmiljø, at børn 
får deres eget værelse, så de kan lukke døren og egen have har også stor betydning for boligvalget. 

Slagelse kommune skal inden udgangen af 2021 vedtage en revideret kommuneplan hvor kommunens lands-
byer – skal prioriteres - i landsbyer med og uden potentialer.  Derfor har vi også i bestyrelsen siden gene-
ralforsamlingen i 2019 arbejdet aktivt med, at lave et oplæg til en Lokal UdviklingsPlan for Eggeslevmagle 
by og sogn , som beskriver vores mange potentialer og muligheder – alene eller sammen med andre. COVID 
19 gjorde ikke processen for inddragelse til den nemmeste. Men stor og uvurderlig tak til alle jer der har bi-
draget ved deltagelse i møder og arbejdsgrupper. Uden jer havde vi ikke fået skabt så klar en vision og de 7 
pejlermærker, som vi nu vil arbejde efter. 

Der er i arbejdet taget udgangspunkt i, at vi har masser af potentialer til, at være en levedygtig landsby og 
sogn og et godt sted at leve også om 10 og 15 år – hvis vi blot står sammen og hjælpes.  For selvom vi allerede 
har gennemført mange projekter i vores landsby, som har inddraget jer til at fastholde og styrke landsbyen, 
fællesskabet, livskvalitet og vores position om, at være en aktiv og pæn landsby, hvor man kan leve et godt 
liv - til små og rimelige priser i forhold til større byer – så skal vi også i de kommende år have både en vision 
og pejlemærker at arbejde hen imod. 

Vi har nu beskrevet hvad vi tænker og hvad vi vil arbejde med inden for de 7 strategiske temaer og områder i 
vores Lokale Udviklings Plan 2032. 

I bestyrelsen ønsker vi med den kommende Lokale UdviklingsPlan, at vi selv er beviste om vores mål men 
også tydeligt signalerer til kommunens politikere og administration, til fonde og øvrige samarbejdspartnere 
at her står vi sammen om de gode og langsigtede løsninger.

Vel mødt fra bestyrelsen
Kirsten Laage-Petersen, Frank Pedersen, Line Kofoed Svendsen, Peter Skjoldstrup, Klaus Christensen og 
Steen Olsen
Facebook Eggeslevmagle Landsbyråd
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2. Vores Vision 2032
Eggeslevmagle by og sogns ønske er forsat at være – et godt og trygt sted, at leve og bo i 2032 og derefter.

Det har derfor været vigtig i arbejdet med de 7 temaer at vi grundigt får defineret og beskrevet projek-
terne og de handlinger der skal til for, at nå vores vision bliver et tydeligt  billede af den ønskværdige og 
fremtidige situation. Vi har i arbejdsgrupperne arbejdet med den tilgang at tingene gerne må være uden 
for umiddelbar rækkevidde men samtidig også gerne indenfor synsvidde.

Som det fremgår af materialet har vi taget afsæt i FN`s 17 Verdens mål i vores 7 temaer i den Lokale Ud-
viklings Plan. Vi tror på betydningen af, at vi som landsbyråd forholder os til disse og gør Verdens målene 
til vores i konkrete og lokale handlinger. Det passer også fint ind i vores slogan Eggeslevmagle Verdens 
Navle.

 I første omgang tænkte vi, at verdens målene var noget fra 70erne og den tid med meget langt hår osv. 
Men her i 2021 må vi nok konstatere, at det er helt afgørende, at vi også i Eggeslevmagle by og sogn for-
holder os til disse, og hvordan vi sammen kan bidrage med handlinger i årene fremover. 

Vores Vision 2032 for Eggeslevmagle by og sogn er:
• At vi viser ansvarlighed over for hinanden og vores omgivelser.

• At vi altid behandler hinanden ordentligt og med respekt, herunder at vi taler med og ikke om hinanden.

• At vi t skaber liv ved at skabe rum til fællesskaber og sociale mødesteder.

• At vi understøtter sammenhængskraften med andre foreninger og lokalområder omkring os.

• At vi arbejder med den lokale bæredygtighed som rent vand, affald men og biodiversitet i naturen.

• At vi ønsker at bevare vores kulturmiljø og kulturarv.

• At vi sikre et godt senior liv og forebygger ensomhed.

• At få udarbejdet en samlet plan for Eggeslevmagle by og sogn i samarbejde med Slagelse kommune,   
 med respekt for de mange interesser som fremtiden vil byde på.
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3. Temaer til fastholdelse og udvikling

3.1. Eggeslevmagle et godt og trygt sted, at leve og bo

Eggeslevmagle ligger godt placeret med Sorø Landevej, som sikrer kort afstand til Skælskør på 5 km, 
Korsør 15 km og Slagelse 18 km og kun 15 minutter fra motorvej, togforbindelse –  og derfra kun 1 time 
til København og lufthavnen og 2 timer til London og så videre.

Trods den centrale beliggenhed har Eggeslevmagle stadig landsbyens mange kvaliteter og et aktivt 
lokalmiljø med ildsjæle, der engagerer sig i de nære ting til glæde for landsbyen og sognet. Det gælder 
de kendte og traditionsrige arrangementer som Skt. Hans, Juletræets tænding. Stå Sammen lørdage, 
Sommerfest ved sportsplads, i Præsteskoven og ved Landsbyens Gadekær. På den ene side vil vi gerne 
fællesskabet. På den anden side vægter vi ønsket om landlig fred og ro til os selv og vores nærmeste.

Vi samarbejder med Nabohjælp og har opsat skiltning ved indfaldsvejene. Mange har sat Nabohjælp 
mærkater på postkassen eller hoveddøren. Vi opfordrer alle til at hente Nabohjælp appen, så nabohjæl-
pen og dermed forebyggelse af indbrud dækker alle husstande i landsbyen. Vi har også vores egen tele-
fonring af frivillige, der er træder til, hvis man føler sig usikker på mystisk adfærd. Heldigvis har vi kun 
haft få indbrud eller overfald gennem årene.

Landsbyrådet har tilsluttet sig Sydsjælland Lolland Falsters ”Tryghedsambassadør” ordning. Ordningen 
indebærer, at politiet orienteringer os om lokalområdet herunder om kampagner. Og vi har en kontakt-
person hos lokalpolitiet i Slagelse, som vi uformelt kan henvende os til, hvis noget måtte bekymre os.  
Landsbyens nuværende tryghedsambassadør er formand Steen Olsen - men følg med på vores hjemme-
side.

I sidste ende er det vigtigste nok at have et godt naboskab, hvor gensidig tillid, sammenhold og samar-
bejde er den enkle opskrift på det, der virker bedst.

3.1.1. Et historisk tilbageblik – vores kulturmiljø og vores kulturarv
Eggeslevmagles by og sogns historie i 1900-tallet og tidligere er beskrevet i bogen af samme navn fra 
2005. Her omtales og illustreres landsbyens ældste historier, hvoraf mange knytter sig til kirken. Blandt 
andet at kirken har ligget på en holm omgivet af et kær, en dam og støls-renden, som var en fordybning 
uden om  - måske som et lille forsvarsværk. 
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Vi har faktisk megen kulturarv og kulturmiljøer, som både skal sikres og udvikles til gavn for os alle. Vi 
kan dokumentere historien med tilhørende litteratur tilbage til Kong Erik Lam i 1140 og efterfølgende 
konger samt ejerskabet af de mange gårde gennem de seneste 200 år. Det er fortællinger om magt, fæ-
stebønder, godsejere og kirkens betydning.

Navnlig den fysiske kulturarv er under hastig forandring i disse år. Det samme gælder manges syn på 
denne. Derfor ønsker vi også at få fastlagt, hvad der har særlig værdi for os.

Historisk er Eggeslevmagle en ”Stjerne udskiftet Landsby”. Tidligere lå alle gårdene inde i vores landsby 
og rundt om kirken. Derfra var markerne så udstykket væk fra landsbyen. Det ses stadig tydeligt fra 
kirketårnet, selvom flere gårde nu er opkøbt og sammenlagt, hvorved nogle gærder er blevet nedlagt. 
Landsbyen ligger inden for udpegninger med beskyttede sten- og jorddiger, morænelandskab, beskyt-
tede naturtyper, skov og kirkebyggelinjer, hvor der skal tages særlige landskabelige hensyn.

På kortet kan ses gårdenes matrikulære 
udstykning væk fra kirke og byen.

3.1.2. Projekter og handlingsplaner
Derfor vil vi arbejde for, at vi finder det bedste fra vores kulturarv og i fællesskab værner om kvaliteter 
og værdier.

Konkret har dette afstedkommet, at vi i Eggeslevmagle Landsbyrådet sammen med Skælskør / Egge-
slevmagle Menighedsråd, Eggeslevmagle Vandværk og Eggeslevmagle Boldklub har bedt Slagelse Kom-
mune om at få lavet en samlet plan for arealerne omkring Eggeslevmagle by. En plan som har til formål at 
understøtte de mange gode tiltag i denne LUP. 

Men samtidig også således at både civilsamfundet i bredeste forstand og erhvervslivet sammen med 
kommunen sikrer afstemte rammer for de kommende års udvikling. Det gælder bebyggelse, solceller, 
grundvandssikring, skovrejsning, trafik med videre.

Omkring bosætning ønsker vi både at fastholde alle jer, der har valgt at bo i landsbyen og sognet. I  sam-
arbejde med kommune, andre lokalråd, ejendomsmæglere og måske allermest dig - som bor her – ønsker 
vi at sikre yderligere bosætning.  

Ellers ønsker vi at styrke kvaliteten i vores mødesteder og fællesarealer. Omkring bold- og legepladsen 
vil vi samarbejde med Eggeslevmagle Boldklub om at forbedre møde- og samlingsfaciliteterne i klubhu-
set og udenoms arealerne. 
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Også omkring gadekæret ved Orebyvej / Præstestræde ønskes en opgradering med bålhytte og grill 
samt forskønnelse med planter, vilde blomster og biodiversitet for at forbedre levevilkår for fugle, pad-
der og fisk. Et projekt der ønskes udviklet i samarbejde med biolog, gartner og andre med ekspertise 
inden for dette område.

I det omfang, det er muligt, vil vi også gerne understøtte æstetiske løft gennem renovering af bygninger 
og ejendomme f.eks. stråbelagte huse eller nedrivning, hvis det ville pynte på helhedsindtrykket.

Gennem en årrække har det ikke været muligt at udlægge nye byggegrunde i udkanten af landsbyen. Men 
i lighed med andre omkringliggende landsbyer kan vi se en interesse for at udlægge større jordparcel-
ler, små seniorvenlige boliger og singleboliger. Vi vil i kommende kommuneplan søge at få udlagt en nyt, 
mindre areal til dette i respekt for landsbyens nuværende kendetegn.

Vi tror på, at attraktive faciliteter og mødesteder vil øge vores fælles interesser og skabe gode netværk 
i lokalområdet uanset om du er barn, ung, en familie, senior eller ældre.  
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3.2. Vision og målsætning om samlingssteder og rum til fællesskaber
-  ønsket om at styrke fællesskabet. 

Eggeslevmagle by og sogn skal være en både stille og levende landsby, hvor borgere i alle aldre kan være 
lidt alene men også dyrke fællesskaber. Vi vil arbejde for både at fastholde og udbygge muligheder, så 
vi kan lære hinanden bedre at kende, og vi bedre kan hjælpe hinanden, når der er behov for det. Desuden 
finder vi det vigtigt, at rammerne er pæne, tilgængelige og hyggelige, så lysten til at dyrke fællesskabet 
og et aktivt friluftsliv stimuleres - til gavn for den fysiske og mentale sundhed. 

Coronatiden har vist, at der er behov for, at vi kan mødes i det fri og dyrke fællesskab - også på afstand. 
Fysisk aktivitet og trivsel er vigtige faktorer, der er med til at forebygge ensomhed og livsstilssygdomme.

Flere af samlingsstederne i Eggeslevmagle trænger til opgraderinger. Derudover er nye mere tidssva-
rende samlingssteder et stort ønske. 

Mindre, enkle løsninger for eksempel i vores egne haver er også en mulighed. 

3.2.1. Projekter og handlingsplaner:
• Menighedsrådet har allerede venligst lånt kirkens store rum til foredrag og events. Ligeledes er der 

åbnet op for kirkens graverbolig, som måske kunne udvikles til et ”Sognehus”. Menighedsrådet har 
allerede stillet lokalerne til rådighed til valghandling og seniorsamlinger. 

• Boldklubbens nyrenoverede klubhus, og  muligheder for udvidelse med et antal kvadratmeter der kan 
give en endnu bedre ramme om aktiviteter/fællesskaber i landsbyen er også i støbeskeen.. 

• Ude har der igennem årene været udviklet meget omkring vores 2 gadekær  (Nordre gadekær og ved 
det gamle alderdomshjem ved Orebyvej). Omkring sidstnævnte vil vi arbejde for at gøre området til 
et hyggeligt rum til samtale, eftertanke og refleksion. Men også et møde- og hyggested med mulig-
hed for at kunne samles både i forbindelse med leg og arrangementer eller samles sammen med egen 
familie til snak, hygge, grill, madpakke eller en kop kaffe. 

• En bålhytte ved gadekæret og skoven ønskes med ildsted i midten, med åbne sider, som kan afdæk-

kes ved behov, så hytten kan benyttes i alle vejrlig og på alle årstider. Optimalt kan hytten rumme 30-
40 personer med flytbare borde og bænke. Hytten kan således bruges af alle aldersgrupper til mange 
forskellige formål – kun fantasien sætter grænser. 
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• Omkring fodboldbanen, legepladsen og plænen ud mod Sorø Landevej med petanque bane er der 
flere ting, der nemt kan bygges videre på med borde og bænke. Der etableres et lukket rum med hæk 
og beplantninger, så børn ikke får direkte adgang til vej og naboer.

• Det rekreative naturområde og park bag kirken med den store plæne, bålplads og Præsteskoven er et 
mødested og en naturperle med stier til gående og hestespor. Et område som der i LUP`ens udarbej-
delse har været flere ideer til at udvikle til gavn for byens borgere. Men alle projekter skal aftales og 
koordineres i tæt samarbejde med menighedsrådet.

 

Etablering af et legeområde med forhindringsbane for børn, voksne og hunde. Et projekt der vil give 
hundeluftningen en ekstra dimension til glæde for ejer og især for hund. Banen ønskes etableret med 
hovedvægt på naturmaterialer i sammenhæng med stier.

Stisystemer og formidling:
 De nuværende stier bruges flittigt af alle aldersgrupper til motion, hundeluftning og til at få lidt frisk 

luft. For at gøre det mere enkelt og overskueligt vil vi lave en ny informationstavle over byen, stier og 
oplandet. Den skal opsættes ved indkørsel til boldbanen og klubhus og skal vise de forskellige lokaler 
i byen og sognet, men også ruter til oplevelser, motion og gåture. Disse ønskes markeret langs med 
ruterne. F.eks. rød rute 5 km = historisk rute til Kanehøj, Kanehøj Mølle, blå rute 1,3 km = børnerute 
Der opsættes informationer, der fortæller om de dyr, der lever i vandet, om træarterne og så videre.
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» Ud over denne informationstavle ønskes på grønt areal foran klubhus opsat et skilt til at gøre op-
mærksom på vores slogan ”Eggeslevmagle Verdens navle”. Et skilt som vil gøre, at personer, der kører 
gennem Eggeslevmagle, vil forundres og undersøge vores gode placering og korte afstande   f.eks. 6  
km til Boeslunde, 15 km til Korsør svømmehal, 6 km til Dalmose, 4,5 km til Skælskør, 16 km til motor-
vej, 80 km Odense, 110 km Rådhuspladsen i København – lokalt men tæt på det meste.

 o Vi ønsker at få synliggjort faciliteter og stisystemer via skiltning, Apps og anden teknologi, så de 
bliver tilgængelige og enkle at anvende for borgere og besøgende. Fortællingerne til en historisk 
vandretur gennem landsbyen, hvor man kommer forbi bygninger og steder kunne tage afsæt i bogen 
om Eggeslevmagle fra 1900 til 2000 og underbygges med mindre filmklip og fortællinger. 

o Cykel- og motionsruter til Råbjerg, Gerdrup, Gammellung, Stenmaglebjerg, Kanehøj, Eggeslevlille, 
Frankerup og Skælskør bør synliggøres.

o Det vil være ønskeligt, at nogle af de gamle, registrerede kirke stier i markskel og på jorder bliver 
reetableret som natur- og trædestier i samarbejde med lodsejere og kommunen.

• En trædesti ønskes fra Eggeslevmagle øst til skovområdet ved Korsørvej, så man som motionist ikke 
skal gå på den meget befærdede landevej.

• Vi vil forsøge at organiseres vandreture lokalt, og gerne i samarbejde med lokalråd i nabolaget, hvor 
man besøger hinanden eller vandrer til hinandens landsbyer.

Kort over Eggeslevmagle by og 
sogn fra Frankerup, Eggeslev-
lille, Præstemarken, Kanehøj, 
Råbjerg, Gerdrup området

 • Bogen om Eggeslevmagle 1900 – 2000 er en samling af indsamlede historier om gamle dage i Egge-
slevmagle. Bogen er nu udsolgt men kunne indlægges elektronisk og anvendes til nytilflyttere, så de 
har mulighed for at lære historien om landsbyen at kende. Bogen er et vigtigt vidnesbyrd om landsby-
ens fortid og de mennesker, der har boet her gennem tiden. 
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3.3. Senior- og ældreliv i Eggeslevmagle

Livet og tilværelsen i en landsby som Eggeslevmagle adskiller sig naturligvis fra livet i de større byer og 
købstæder. Det gælder både i forhold til huse og byggestil, men faktisk også når det gælder de menne-
sker, der bevidst har bosat sig i egen bolig i landsbyen frem for i en almennyttig lejelejlighed i et større 
boligkompleks i byen.

Det er netop charmen ved at bo i en landsby. Man kender hinanden, og er mere opmærksom på hinandens 
ve og vel. 

Faktuelt bor der i 2021 cirka 30 seniorer på 60+ i Eggeslevmagle fordelt på et tilsvarende antal husstan-
de i landsbyen. Til gengæld udgør antallet af 50+ cirka 80 personer.

3.3.1. Fællleskaber og livskvalitet
Det sociale netværk mellem seniorer og ældre i Eggeslevmagle har i mange år været en vigtig del af 
landsbyrådets virke. En aktiv gruppe af seniorer har sammen med landsbyrådets bestyrelse i de sene-
ste år arrangeret aktiviteter både for dem, der bor i Eggeslevmagle endnu – og for dem, der er flyttet til 
Skælskør – og som stadig mod egenbetaling kan deltage, så de ikke mister deres netværk.

Udbuddet af arrangementer har været mangfoldigt lige fra lokal havevandring til historier fra sognet 
fortalt af nuværende og tidligere borgere. Ølsmagning og røgning af fisk med smagsprøver har væ-
ret afviklet lokalt. En gang eller to om året har der været afholdt udflugter – typisk i samarbejde med 
det lokale Veteranbus Museum. Vi har været gæster i egen kommune på Agersø og Omø. Vi har besøgt 
Pansermuseet og sejlet med Skælskør V. Også besøg uden for sogn og kommune har fundet sted, f.eks. i 
Birkegårdens Haver, julearrangementer m.m. 

Landsbyrådet har fået støtte fra den kommunale værdighedspulje, der skal understøtte trivsel blandt 
ældre i landdistrikter. Aktiviteterne har i den grad medvirket til at styrke fællesskabet blandt seniorer. 

Corona situationen 20/21 har imidlertid lagt en dæmper på aktivitetsniveauet og betyder, at man holder 
sig mere for sig selv. På den lange bane er det ikke godt for seniorer, som i forvejen er i risiko for at blive 
ensomme. 

3.3.2 Projekter og handlingsplaner
I landsbyrådets arbejde er det fortsat målsætningen at styrke fællesskabet blandt seniorer og ældre i 
Eggeslevmagle og i sognet. Vi gør det meget gerne sammen med tidligere beboere og netværk, og også 
meget gerne sammen med dem under 60 år og deres pårørende.
Vi tror på, at vi i kraft af fællesskabet kan støtte op om hinanden og skabe tryghed, trivsel og livskvali-
tet, så man kan have en god tilværelse som senior i Eggeslevmagle.

For at imødekomme dette vil vi arbejde på at lave en telefonkæde, hvor man ringer op og spørger til hin-
andens velbefindende og om der er noget, man måske kan være behjælpelig med.
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3.3.3. Hjælp og hjælpemidler til længst muligt i eget hjem
Et stort dilemma opstår, hvis helbredet er vigende, når man kommer op i årene. Men også økonomi, færre 
kræfter og manglende indkøbsmuligheder kan påvirke det svære valg: skal man søge og flytte i lejlighed 
– væk fra naboer og netværk og udsigten udover markerne. 

Mobiliteten blandt seniorer i Eggeslevmagle er stadig høj. De fleste kan transportere sig i egen bil. Imid-
lertid arbejder både Slagelse kommune og landsbyrådet for at sikre en styrkelse af den kollektive trafik 
fra starten af 2021, hvor flere ruter bliver omlagt til gratis Fribus - blandt andet med øget transport til 
nabolandsbyer og købstæderne. Navnlig for Eggeslevmagles vedkommende til og fra indkøbssteder, 
lægecenter, ældrecenter m.v. i Skælskør, sekundært Slagelse.

Nogle føler sig dog generet af den voksende trafik af store lastbiler gennem byen. Men fælles for en stor 
del af seniorerne er ønsket om at blive i området, hvor de har deres sociale netværk med familie og ven-
ner. Derfor vil landsbyrådet arbejde for, at der kan opføres seniorvenlige lejeboliger i byen – måske også 
byggegrunde til ejerboliger.

Vi vil gerne sammen med det offentlige arbejde for, at hele livet fra vugge til grav kan leves i landsbyen.
Vi vil blandt andet arbejde for at følgende aktiviteter kan iværksættes:

• Fællesspisning en gang om måneden – eks. den 1. onsdag i måneden kl. 18 med egenbetaling og med  
 bragte drikkevarer. Betaling ved tilmelding.
• Smidig og enkel levering af dagligvarer f.eks. fra Brugsen & Rema 1000 i Skælskør, som i dag udbrin-  
 ger bestilte/betalte varer. 
• Oprettelse af en telefonkæde der bl.a. kan anvendes i forbindelse med indkøb/sygdom.
• Udbredelse af samkørselsappen NaboGo.
• Forskellige emner til samvær kunne være:

 o Kortspil
 o Bogklub
 o Sy / strikkeklub
 o Kør med til sport
 o Brætspil
 o Gåture

• IT hjælp – kan også være hjælp til brug af mobiltelefon – betaling via MobilePay / bankbetalinger.
• Hjælp til ”lettere” havearbejde mod betaling ved lokale eller www.bilogmand.dk 
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3.4. Ansvarlig og bæredygtighed – for hinanden og vores natur

3.4.1 Vi passer på vores omgivelser og udvikler vores naturværdier ved forskønnelse og en bæredygtig natur
Eggeslevmagle Landsbyråd har gennem de seneste årtier gennem samarbejde med kommune og fonde 
arbejdet meget med forskønnelse, så landsbyen er attraktiv og omgivet af smuk natur. 

Mange beboere går allerede meget op i naturen – ikke kun i deres private haver, men også i offentligt 
tilgængelige naturområder. Disse bliver flittigt brugt til at gåture, hundeluftning, rideture og cykelture 
for at opleve naturen på nærmeste hold både i landsbyen og de omkringliggende skove.  

Landsbyen er kendetegnet ved initiativrige ildsjæle og en del, der aktivt bidrager til at fremme naturen 
yderligere. Dette engagement ønsker vi forsat at støtte og styrke fremover. Med større ejerskab øger vi 
fokus på bæredygtighed og forskønnelse af landsbyen.  

Vi vil således i LUP periode frem mod 2032 arbejde videre med at realisere de forskellige initiativer i  
samarbejde med Slagelse kommune og den vedtagne bæredygtighedsstrategi og handlingsplan fra 2021. 
Derudover i vidt omfang søge fonde, interesseorganisationer, virksomheder og borgere.

Formålet med disse initiativer skal både være forskønnelse, øget livskvalitet - men også ud fra en bære-
dygtigheds tankegang at øge mangfoldigheden af blomster og økosystemer i og omkring landsbyen – til 
glæde for dyreliv, fauna og mennesker. 

Vi mener også, at dette vil understøtte den Lokale Udviklingsplans overordnede ramme for fremtiden, 
hvor vi i LUPen tager afsæt i FNs Verdensmål, som indgår i Slagelse Kommunes budgetaftale for 2019. 
Endelig er vi overbeviste om, at denne strategi vil bidrage med en stor signalværdi og branding af lands-
byen og sognets beboere - også i forhold til bosætning og de mange, der passerer gennem landsbyen. 

3.4.2 Projekter og handlingsplaner
Eggeslevmagles historie rummer allerede nu en del arealer, der huser mange planter, dyr, svampe og 
andet levende både på land og i vand i de to gadekær og Bjerg Å. For at opbygge et netværk af sammen-
hængende natur i Eggeslevmagle by og sogn ser vi gerne, at der rundt om byen skabes en grøn korridor, 
der hænger sammen med Det Grønne Danmarkskort og kommunens øvrige grønne udlæg af skov, å og 
vandløb.
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Der er fremsendt en anmodning til Slagelse Kommunes politiske udvalg og administration om at få udar-
bejdet en samlet plan for Eggeslevmagle by og sogn. Ansøgningen indeholder også forslag, der vil under-
bygge og styrke naturen og biodiversiteten uden om landsbyen og i sognet.
                        
Vi vil i den kommende LUP plan mod 2032 blandt andet arbejde med følgende områder, som vi mener 
har et stort potentiale, der kan fremme både en bedre natur, miljøet og samtidig gavner en solid og god 
bundlinje:

• Gadekæret med skov og udenoms arealer ved Præstestræde / Orebyvej.
• Gadekæret med omkringliggende areal ved Præstemarken over for Nordre vandværk.
• Regnvandsbassinet ved Sorø Landevej / Hønagervej. 
• Ovenstående udvikles i samarbejde med professionel hjælp og støtte. Heriblandt biologerne fra   
 Slagelse Kommune. Der er allerede nedsat en lokal arbejdsgruppe.
• Stisystemer bl.a. Præstestien – fra Orebyvej til Præstemarken forskønnes ved såning og beplantning.
• Etablering af ny eng / areal med gamle frugtsorter eventuelt fra genbank i Pometet Københavns-   
 universitet og i samarbejde med Menighedsrådet.
• Forskønnelse af mark og grøfter langs Sorø Landevej mod Skælskør og Dalmose f.eks. med afsæt i   
 blomsterblandinger til vejkanter. 
• Involvere Eggeslevmagle borgere i projekter i egne haver ved at fremme viden omkring biodiversitet  
 og planter samt eventuelt med bistader. Vi tænker foredrag og besøg på planteskoler og parkanlæg  
 samt egentlig rådgivning.
• Etablere flere insekthoteller ved og med gamle rådne træer på de kommunale arealer eller Menig  
 hedsrådets Præsteskov. Måske suppleret med at opstille bistader i naturen. I det hele taget en   
 uordentlig naturpleje og ny naturkultur.
• Etablering af vinmark.
• Bidrage til at Slagelse Kommune i kommuneplanens ”Det Grønne Danmarkskort” sikrer, at området   
 omkring Eggeslevmagle landsby og sogn bliver sammenhængende med den omkringliggende natur   
 fra Stigsnæs, Borreby, Skælskør Nor og fjord til Gerdrup / Lyngbygård skovene videre mod Slagelse  
 og Sorø - se Miljøstyrelsens http://miljoegis.mim.dk/cbkort?profile=miljoegis-plangroendk og kom-  
 muneplan oplæg.
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Eggeslevmagle fra syd (2019)
Kilde: SDFE Skråfotos
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• Flere bi- og insektvenlige blomsterbede og blomsterkasser ved Boldklubbens klubhus m.v.
• Braklægning af tilstødende arealer mod kompensation til f.eks. landmænd.
• Vi vil lægge vægt på at udnytte synergien med andre institutioner i kommunen. Som eksempel kan   
 nævnes samarbejder med værksteder og institutioner i Slagelse Kommune til produktion af insekt  
 hoteller, blomsterkasser, fugle/uglekasser.
• Øvrige samarbejdspartnere kunne være: Dansk Ornitologisk forening, biavlere og AU Flakkebjerg,   
 landmænd med marker omkring Eggeslevmagle, Danmarks Naturforening Naturforum, Københavns   
 Universitet – institut for Geovidenskab og naturforvaltning.
• Øget inddragelse af uddannelsesinstitutioner i lighed med udvikling af Affaldsindsamling – Herreløst  
 affald eller børn/unge fra landsbyen.

15
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3.5. Trafik og infrastruktur

Vi markedsfører vores landsby med ”Eggeslevmagle Verdens Navle”. Det gør vi, fordi vi ikke alene i egen 
bevidsthed er i centrum, men også fordi vi er centralt placeret i kommunen med kun 4 km til købstaden 
Skælskør, 15 minutter med bil til busser og tog i Slagelse, 12 minutter til motorvej og 1 time til Køben-
havn og lufthavn. 

Baggrunden er, at vi har den gennemgående Sorø Landvej i Eggeslevmagle, som historisk er en regional 
og bærende vej, der skaber nem adgang til de omkringliggende samfund i Skælskør, Korsør, Slagelse, 
Næstved, de omkringliggende landsbyerne og erhvervsområdet på Stigsnæs.

Sidstnævnte har afstedkommet, at vi i lokalrådet i mange år har været meget opmærksomme på, at man 
kommunalt, regionalt og nationalt  skal arbejde for en direkte adgang fra Stigsnæs Landvej uden om Eg-
geslevmagle og dermed Dalmose/ Ting Jelling til motorvejen i Slagelse. I kommuneplanen er reserveret et 
areal og linjeføring fra Stigsnæs Landvej via Gerdrup til Korsvejen.

3.5.1 Trafik tryghed og sikkerhed – i forhold til hastighed og tung trafik
I forhold til denne indledning er der forsat stigende behov for, at Slagelse kommune - i takt med at der 
føres endnu tungere trafik via Sorø Landevej til Skælskørs og Stigsnæs Erhvervsområder – handler på at 
øge trafiksikkerhed og tryghed for alle generationer i landsbyen.

Den stigende succes for vores dygtige bærproducenter og landmænd giver også udfordringer på de 
mindre veje som Orebyvej, Præstemarken, Råbjergvej og Gammellongsvej. Disse veje er også blevet 
belastet med den nye tunge trafik, som vejkasserne og vejbredderne slet ikke er bygget til. Landsbyrådet 
har indsendt flere ansøgninger og påtalt de trafikale udfordringer navnlig på Sorø Landevej, men også på 
Orebyvej og  Præstemarken. 

Senest har vi fået udarbejdet skitser til mulige løsninger, som vi ønsker kvalificeret både fagligt og øko-
nomisk.

Se kort næste side
1. Kort viser to steder på Sorø Landvej, hvor fartsænkende foranstaltninger kunne etableres.
2. Kort viser forslag til Orebyvej til en 2-minus-1 vej og gerne med 40 km zone.
3. Kort viser forslag til 2-minus-1 vej i svinget på Præstemarken og gerne med 40 km zone.
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Eksempel 2 minus 1 vej på Orebyvej i Eggslevmagle. Det skal undersøges nærmere om eksisterende 
vejbredde er tilstrækkelig og om strækningens kurver overholder krav ved mødesigt af to kørertøjer, 
endvidere kræver politiet typisk fartdæmper på strækninger med 2 minus 1 vej. 
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Eksempel 2 minus 1 vej på Orebyvej i Eggslevmagle. Det skal undersøges nærmere om eksisterende 
vejbredde er tilstrækkelig og om strækningens kurver overholder krav ved mødesigt af to kørertøjer, 
endvidere kræver politiet typisk fartdæmper på strækninger med 2 minus 1 vej. 
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Fribussen 2.0 

Hvad er en Fribus
En Fribus vil først og fremmest sige:
• En bus, som er gratis for alle passagerer. Det vil sige, at der   
 ikke skal købes billet, bruges rejsekort eller vises anden rejse  
 hjemmel for at køre med.

• En bus, som kører i en eller flere faste ruter.

• En bus, som kører efter en fast køreplan og helst en køreplan,   
 som er let at huske.

• En bus med faste stoppesteder

• Læs mere på slagelse.dk/fribussen20
Baggrund for Fribussen 2.0
Erhvervs- og Teknikudvalg har besluttet, at de fire ruter 433, 496, 497 
og 498 skal nedlægges og afløses af et nyt Fribuskoncept i stil med 
Fribussen, som kører i Stillinge-området. Der er ikke taget stilling til, 
hvilken rute den nye bus skal køre. 

De fire busser stopper med at køre til sommer og Fribussen begynder 
at køre samtidig med skoleåret starter i august 2021.
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3.5.2 Kollektiv trafik, Fribus 2.0 og flextransport
Slagelse kommune har efter en offentlig høring besluttet, at der fra den 9. august 2021 kører en gratis 
Fribus 2.0 på nedenstående rute.

Bussen får syv afgange om dagen mandag til fredag mellem kl. cirka 6 og 18, dog ikke i skolernes ferie 
og på helligdage. Der er tale om en løsning, der vil imødekomme ønsket om en tværgående forbindelse 
mellem Dalmose og Skælskør og giver mulighed for direkte forbindelse til Slagelse med relativt korte 
rejsetider til kommunens uddannelsesinstitutioner. Køreplanen er endnu ikke udarbejdet. Fribus linjerne 
vil kunne kombineres med de Movia buslinjer, som ikke nedlægges. Skolebørn, som i henhold til folkesko-
leloven er berettiget til transport, bliver tilbudt anden kørselsordning.
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3.5.3 Stisystemer i by og sogn
Vi har allerede et sammenhængende stisystem, som forbinder vores landsby med fortov og cykelspor 
langs Sorø Landvej. Også de gamle kirker og skolestier er kortlagt i bogen om Eggeslevmagle fra 1900 til 
2000. Desværre eksisterer mange af disse ikke længere.

Cykelsti fra Eggeslevmagle – eventuelt via Hønagervej / Gammellongsvej til Stigsnæs Landevej og Sorø-
vej til Skælskør er forsat et  stort ønske i forhold til sikker trafik for bløde og svage trafikanter.  Projek-
tet indgår som et af mange cykelstiprojekter i cykelplan 2021. Landsbyrådet ser gerne en etapeopdeling, 
da der er tale om et samlet anlægsbeløb på samlet ny cykelsti Hønagervej til Sorøvej på op mod 20 mill. 
Vi ser gerne, at cykelstier på visse strækninger suppleres med ride- og hestespor for at få dette netværk 
til at hænge sammen i lokalområde og kommune.
 
3.5.4 Projekter og handlingsplaner
• Landsbyrådets højeste prioritet til kommunen er trafiktryghed og -sikkerhed – i forhold til hastighed  
 og tung trafik. Vi vil forfølge og udvikle de 3 nævnte projekter ikke mindst i forhold til de politiske   
 prioriteringer af tryghedsprojekter i afsat pulje til landsbyerne i kommunen.
• Mindre tiltag omkring oversigtsarealer ved udkørsler og sving samt 40 km zoner ønskes medtaget i  
 løsningerne.
• Landsbyrådet vil søge optagelse i den følgegruppe til Fribus, med repræsentanter fra lokalområd-  
 erne, som kommunen vil nedsætte. 
• Vi vil fra landsbyrådets side søge en endnu bedre dækning med flextrafik og billigere zone takster.
• Landsbyrådet opfordrer til at anvende ”Tip en hastighedsmåling” på politiet hjemmeside. 
• Vi vil forsøge at indlægge gå- og løbestier, cykelruter samt bykort på en GPS-løsning.
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3.6. Børn og unge

3.6.1. Vision og målsætning
Det er vores klare vision og mål, at det også i fremtiden skal være attraktivt for børnefamilier at bo i Eg-
geslevmagle by og sogn. Derfor ønsker vi at videreudvikle eksisterende rammer og skabe nye rammer for 
en god tilværelse for børn og unge i vores landsby.

Ud af Eggeslevmagle bys 183 borgere er der 30 børn og unge i alderen 6-16 år og 22 i alderen 17-29 år 
(opgørelse januar 2021). Det er naturligvis vigtigt, at de, deres venner og familier trives og har det godt. 

Ved udarbejdelse af denne LUP har vi under Covid forsøgt at inddrage børn og unge ved at spørge og 
lytte til, hvad der skal til for at de kommer til at trives endnu bedre i hverdagen, og hvilke rammer vi skal 
arbejde med for at det lykkes.

For at blive mere konkrete i vores indsatser sammen med forældre og foreningslivet vil vi - når mulighe-
derne byder sig - indsamle yderligere viden om dette. 

Vi vil derfor iværksætte en undersøgelse, der skal afdække vores børns og unges behov nu og i de kom-
mende år. Herunder behovet for deltagelse i flere fritidsaktiviteter og behovet for at styrke deres ind-
byrdes netværk m.m. 

Hvordan kan vi sammen med de unge og deres familier og venner skabe flere lokale aktiviteter med Eg-
geslevmagle som omdrejningspunkt - og med øget fokus på boldbanen, legepladsen, klubhuset og natu-
ren? 

Eller skal vi arbejde for at øge børn og unges muligheder for at deltage i aktiviteter i nabobyerne, hvor 
de sammen kan skabe et større ungemiljø. Det kunne være i Oliemøllen i Skælskør eller i det kommende 
Ungemiljø i den gamle stationsbygning i Skælskør. Eller skal vi gøre begge dele og/eller andet som f.eks. 
virtuelle fællesskaber - og i hvilket omfang? 

Vores børn og unge samt deres forældre er de bedste til at besvare disse spørgsmål.

21



 

 

 

 

 

 

Lokal UdviklingsPlan for Eggeslevmagle by og  Sogn

Fakta boks - hvad har vi? 

• Eggeslevmagle by og sogn ligger i Eggeslevmagle Skoledistrikt med undervisning fra 0-9. klasse   
 på Eggeslevmagle Skole i Skælskør. 

• Oliemøllen i Skælskør tilbyder fritidsaktiviteter for børn/unge i alderen 9-13 og ungdomsklub for   
 unge i alderen 13-18. 

• Eggeslevmagle Boldklub har base ved boldbanen i Eggeslevmagle med eget klubhus. Samme sted   
 er der legeplads, som vedligeholdes af landsbyrådet. 

• Eggeslevmagle SG & IF tilbyder sportsaktiviteter for børn, unge og voksne i nærliggende fritids  
 center med haller og baner i Skælskør. 

• Der er også anden klubvirksomhed i Skælskør med flere forskelligartede aktiviteter.

• I og omkring Eggeslevmagle er der rammer til aktiviteter for børn og unge med fokus på bevægel  
 se,  gerne hvor forældre og børn er sammen.

Den islandske model
Under udarbejdelse af LUP planen blev ”Den islandske model” drøftet som inspiration til det videre arbej-
de. Modellen har fokus på forhold, der beskytter unge og skaber rammerne for et godt og sundt børne- og 
unge liv. Erfaringerne fra arbejdet viser blandt andet, at det er muligt at gøre en indsats for at skabe 
mere trivsel blandt børn og unge, eksempelvis ved at skabe mere kontakt mellem forældre og deres børn 
https://www.sst.dk/da/faellesomungelivet/den-islandske-model
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3.6.2. Projekter og handlingsplaner
• Iværksætte en spørgeskemaundersøgelse i landsbyen for at afdække, om der er behov for at vi i   
 lokalsamfundet gør en indsats for at skabe øget trivsel blandt børn og unge. 

• Organisere et arrangement for forældre og unge i landsbyen med inspirationsoplæg om unges triv-  
 sel og relationsarbejde. På mødet formidles spørgeskemaundersøgelsens resultater, og det afdæk- 
 kes, om der er grundlag for at lave fællesarrangementer for børn/unge og voksne i landsbyen. 

• Undersøge om der grundlag for at indlede et samarbejde med andre lokalsamfund om en fælles   
 indsats for unge i lokalsamfundene omkring Skælskør/Slagelse.

• Synliggøre lokale fritidstilbud for børn og unge – herunder mulighed for at spille fodbold og dyrke   
 kampsport.

• Arbejde for at opretholde den kollektive transport (under en eller anden form) i området.

• Vi vil udvikle transportmulighederne med Fribus 2.0, Flextrafik og forældre-samkørsel - eventuelt   
 også via NaboGo, så det bliver nemmere at komme til skole- og fritidsaktiviteter uden for landsbyen  
 – også i aftentimerne.

• Vi ønsker at deltage i udvikling af Ungemiljøet i og omkring Skælskør sammen med kommunens   
 faglige personale, SSP, foreningslivet, Natteravne og Lokalpolitiet.  Herunder også overgangen fra   
 ung til voksenlivet.
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3.7. Relationer, netværk, partnerskab og sammenhængskraft

Eggeslevmagle by og sogn har i et historisk perspektiv altid været karakteriseret ved fællesskab med 
stor sammenhængskraft gennem et rigt foreningsliv. Ikke mindst har Skytte-, Gymnastik- og Idrætsfor-
eningslivet samt Andelsbevægelsen sikret dette.

Vi ønsker at udvikle på de stærke kræfter, der opbygges ved at indgå i sociale relationer og i frivilligt 
arbejde. For godt nok kan vi meget selv – men vi tror på, ”At sammen er vi bedre end hver for sig”. 

Ved udarbejdelse af denne LUP har vi løbende været i tæt kontakt og samarbejde med:

Skælskør / Eggeslevmagle Menighedsråd, som vi har fået tradition for at arbejde tæt sammen med 
omkring events som Sankt Hans fest, julen og sommerfest i Præsteskoven. Men også mere strategisk 
udfordringer omkring vores landsby og vores kulturmiljøer i forbindelse med anlæg af solceller, master, 
trafik, plastiktunneler er vi gået sammen om.

Eggeslevmagle Boldklub er en anden tæt samarbejdspartner. Boldklubbens klubhus er et naturligt sam-
lingspunkt for landsbyen. Vi søger nu sammen at udvikle de fysiske rammer med en stor renovering, hvor 
udenoms arealer som legeplads, boldbane m.v. bliver opgraderet. Vi ønsker forsat udvikling af lokaliteter 
og udenoms arealer til glæde for borgere og klubbernes medlemmer.

Det gælder ikke kun sammenhæng inden for landsbyen og sognet, men også udvikling af netværk og 
partnerskab med andre. Vi er som Lokalråd således medlem af fællesskabet Skælskør Erhvervsforening, 
der mødes en gang om måneden med deres medlemmer, som udover erhvervslivet og detailhandlen også 
omfatter turisme, by kontor, kunst m.fl.

Omkringliggende lokalråd i Boeslunde, Flakkebjerg, Dalmose, Rude, Bisserup, Ørslev, Venslev og senest 
Stigsnæs / Magleby er også blevet naturlige netværk med personlige relationer, der sikrer stærkere 
sammenhængskraft til glæde for lokalområdet og kommunen.

I Eggeslevmagle Landsbyråd vil vi arbejde for øget udvikling af vores relationer, netværk, partnerskab og 
sammenhængskraft med vores omgivelser i bredeste forstand. Vi tror vi på, at det giver både en kort- og 
en langsigtet værdi og livskvalitet at arbejde for fællesskaber og sociale relationer.

Foto fra Lokal UdviklingsPlan for Boeslunde
Foto: Lonnie Frederiksen

Foto fra Lokal UdviklingsPlan for Hashøj Sydøst
Fodsporet fejrer fødselsdag
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4. Slagelse Kommunes analyse februar 2020 - af landsbyer og Eggeslevmagle

4.1 Slagelse Kommunes landsbyanalyse 

Slagelse Kommunes Planafdeling har i 2020 udarbejdet en analyse af 17 landsbyer i kommunen, hvoraf  
Eggeslevmagle er en af dem.

Analysens hovedkonklusioner 

Stabilt indbyggertal og flere ældre
Slagelse Kommune oplever en let, men stabil, befolkningstilvækst og står på tærsklen til at blive 80.000 
indbyggere inden for de nærmeste år. Væksten forventes primært til at komme til at ske i Slagelse by, hvor 
der bygges flest nye boliger.

Landbefolkningen har været stabil de sidste mange år, hvilket ventes at forsætte. Fra 2007 til 2019 er der 
sket et fald på 430 indbyggere uden for byerne svarende til et fald på 3%. Befolkningen i landsbyerne og i 
det åbne land er samlet set faldet, men opvejes af en tilflytning til sommerhusområderne. Denne udvikling 
dækker over store forskelle landsbyerne imellem, hvor nogle har oplevet en tilbagegang, mens andre er 
vokset. Agersø har for eksempel vendt en lang periode med affolkning og oplever nu en stabil fremgang. 
Der er dog store usikkerheder forbundet med at vurdere befolkningsudviklingen på landsbyniveau, fordi 
til- eller fra flytningen af blot en enkelt familie giver store udslag i statistikken. Det er primært kommunens 
større landsbyer, der oplever en let tilbagegang, mens de landsbyer, som vokser, har de fællestræk, at de er 
mindre landsbyer i tæt kontakt til landskabet og naturen omkring dem. 

Én tendens i kommunens befolkningssammensætning er klar. Ligesom i resten af landet vokser andelen af 
borgere over 60 år. I absolutte tal ses en stigning på 4.400 personer over 60 år i 2033. Det betyder, at der er 
et øget behov for seniorvenlige boliger – også i landsbyerne.

Lokalbyer servicerer landområderne
Landsbyerne serviceres af kommunens 9 lokalbyer med skole, dagligvarer og pasningsordninger. Disse 
byer er godt fordelt geografisk og danner et netværk, som sikrer gode forbindelser og korte afstande til 
services i hele kommunen. Lokalbyerne har mellem 400 og 2.500 indbyggere og er Bisserup, Boeslunde, 
Dalmose, Flakkebjerg, Kirke Stillinge, Slots Bjergby, Svenstrup, Sørbymagle og Vemmelev. De er alle 
landsbyer, som blev kraftigt udbygget med parcelhuskvarterer fra omkring 1950 og frem, hvilket medførte 
en udvidelse med nye funktioner som dagligvarebutikker, kommunale institutioner og idrætsfaciliteter. 

Særligt omkring Slagelse by er der et stort opland af lokalbyer og landsbyer tilknyttet disse. Skælskørs 
opland består primært af landsbyer, mens Korsør har et mindre opland. Vestermose-området nordøst 
for Slagelse skiller sig ud, ved at være det tyndest befolkede område i kommunen, hvor kun landsbyen 
Sønderup har mere end 100 indbyggere.
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4.3 Perspektivering til udvalgte politikker, planer og strategier 

I en kommune findes mange politikker, planer og strategier. Vi har valgt i LUPen at medtage nogle særlig 
betydningsfulde for Eggeslevmagle by og sogn. 

Kommuneplan 2021-2032
En kommuneplan er det øverste plangrundlag for enhver kommune. Her disponeres bebyggelse, vejanlæg, 
udvikling i landdistrikterne, kulturmiljøer, solcelleparker, købstædernes udvikling og meget mere.
Eggeslevmagle forventes at blive udpeget som kulturmiljø i Kommuneplan 2021 på grund af en delvis klar 
fortælling om landsbyfællesskab og udskiftning’. 

Solcelleanlæg
I forslaget til kommuneplan 2021 vil der også indgå et kort med udpegning af områder, hvor der potentielt 
kan tillades større fælles solenergianlæg efter en nærmere vurdering af et konkret projekt og den pågæl-
dende lokalitet. Lokalisering af konkrete solenergianlæg indenfor de udpegede positivområder kræver 
udarbejdelse af kommuneplantillæg, der fastsætter rammer for lokalplanlægningen for tekniske anlæg. 

I forhold til Eggeslevmagle har der været rettet henvendelse fra en aktør om at opstille solcelleanlæg op 
til landsbyen. Eggeslevmagle Landsbyråd har udtalt, at man ønsker at fastholde en afstand på 1500 meter 
fra landsbyens kirketårn. Miljø Plan og Landdistriktsudvalget har senere besluttet (4. marts 2021 ) at fast-
holde dette afstandskriterium i forhold til projektet i nærheden af Eggeslevmagle. 

I arealudlægget til forslaget til Kommuneplan 2021 vil der atter blive tilføjet et mindre areal i Eggeslev-
magle, som vurderes til at være stort nok til et mindre bofællesskab eller boliger.

Bæredygtighedsstrategien
Slagelse Kommunes bæredygtighedsstrategi, der spiller sammen med FNs Verdensmål, fokuserer på ind-
satser indenfor temaerne klima, biodiversitet, ressourceforbrug og cirkulær økonomi. Der arbejdes med 
temaerne ud fra flere vinkler og fagligheder for at skabe merværdi og fremme flere formål i de enkelte 
handlinger. 

I forhold til temaet om biodiversitet fremgår det, at kommunen vil skabe bedre betingelser for planter og 
dyr, som er trængte i skovene, i det åbne land, i vandområder, i bymiljøerne og langs vejene. Kommunens 
egne arealer skal bruges til at skabe mere plads til naturen ved at drifte og pleje på en ny måde. Naturen 
skal desuden indgå i arbejdet med at løfte sociale udfordringer, øge trivslen og den mentale og fysiske 
sundhed. 

Der skal blandt andet gives mere plads til naturen i drift og pleje af vejkanter, parker og grønne områder 
i købstæderne og landsbyerne. Derudover vil kommunen lave en formidlingsindsats og indgå i dialog og 
inspirere borgere, foreninger og virksomheder til, hvad de selv kan gøre for naturen.

Grønt Danmarkskort
I forslag til Kommuneplan 2021 indgår et kort over områder i kommunen som indgår i Grønt Danmarkskort. 
Udpegningen skal sikre en større indsats for større og mere sammenhængende naturområder. Hovedfor-
målet med Grønt Danmarkskort er, at sikre at der i kommunens planlægning, administration og udvikling 
skal være fokus på at beskytte og styrke biodiversiteten i de eksisterende naturområder og sprednings-
korridorer. Der skal ligeledes være fokus på at skabe nye sammenhængende naturområder og nye spred-
ningsveje. 

Udpegningen, retningslinjerne og redegørelse følger og opfylder de nationale interesser i kommuneplan-
lægningen, hvor det nationale biodiversitetskort er brugt som et underliggende udgangspunkt tilknyttet 
lokal viden. Endvidere er udpegningen af lavbunds arealer og lavbunds jorder inddraget i Grønt Danmarks-
kort. Eggeslevmagle indgår i dette kort.
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Mobilitet i landdistrikterne
Slagelse Kommune har iværksat en række tiltag der sætter fokus på mobilitet i landdistrikterne. I forbin-
delse med beslutningen om at nedlægge en række busruter – herunder 497 – bliver der oprettet en gratis 
Fribusrute, som kommer til at køre på strækningen mellem Skælskør, Eggeslevmagle og Dalmose med 
muligt skifte mod Slagelse. Eggeslevmagle landsbyråd deltager i en følgegruppe, som skal følge projek-
tet til dørs. 

Byrådet har desuden besluttet at nedsætte taksterne for Flekstur i landdistrikterne, så starttaksten 
bliver 24 kr. for de første 10 kilometer for ture, der starter og slutter i landdistrikterne inklusiv Korsør. 
Endelig har kommunen indgået et samarbejde med andre kommuner om udbredelsen af samkørsel via 
appen NaboGo. 

Af andre betydningsfulde planer i forhold til Eggeslevmagle bør nævnes cykelstiplanen, trafiksikker-
hedsplanen, indsatsplaner for grundvandsbeskyttelse, affaldsplanlægning med mere. 
Søg på Slagelse kommunes hjemmeside www.slagelse.dk eller ret direkte henvendelse til kommunes 
hovednummer 58 57 36 00 

29
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5. Eggeslevmagle – Verdens Navle.
5.1. Afrunding fra bestyrelsen

Kære Eggeslevmagle borger i by og på land.

Vi har i bestyrelsen i samarbejde med mange af jer borgere forsøgt at lave en fortælling om de strategi-
ske overvejelser, som forsat skal være vores fortælling om det gode liv i vores landsby og i sognet. Alt 
sammen i sammenhæng med og i balance i forhold til os selv og vores samarbejdspartnere og naboer.

Vi har været meget bevidste om, at vores forudsætninger og tanker bag LUP’en hurtigt kan rykke sig 
præget af samfundsudviklingen og ændrede holdninger. For måske - efter de seneste par års Covid19 - 
er det et helt andet sted vi skal genstarte vores lokalområde både på kort og længere sigt?

Vil vi i stigende grad se en landsby og et sogn, der bliver endnu med attraktive med boliger, der er til at 
betale, og som sikrer familierne et fornuftigt rådighedsbeløb – og så oven i købet i skønne landskabelige 
omgivelser? Eller vil centraliseringer af beboelse og dyre huse, hvor begge parter går på arbejde for at 
have til dagen og vejen, være en del af fremtiden?

Vil teknologien tage over i hus og have? Vil den offentlige pleje og sundhedssektoren blive yderligere 
digitaliseret og på hvilken måde? Vil selvkørende biler på el og droner sikre mindre støj og forurening? 
Og hvad med den kunstige intelligens og robotter?

Spørgsmålene er mange - også I bestyrelsen. Vi håber, at fællesskabet og gensidig respekt for hinanden 
stadig vil være en del af vores by og sogns DNA, så vi lever op til vores slogan ’Eggeslevmagle Verdens 
Navle – et godt sted at bo og leve’.

I denne LUP har vi forsøgt at lave nogle pejlemærker og handlinger, som underbygger dette ønske – og vi 
glæder os til løbende at modtage andre gode idéer fra jer.

Afslutningsvis tak til Ulla Otbo, Sanne Salomonsen og Anne Justiniano Slagelse Kommune for samarbej-
det i hele processen og opsætning af vores fælles Lokale UdviklingsPlan 2032.  

Med de bedste ønsker fra bestyrelsen til jer alle 
Line Kofoed Svendsen, Kirsten Laage-Petersen, 
Klaus Christensen, Frank Pedersen, Peter Skjoldstrup 
og Steen Olsen.
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Dato:
2023-01-11 19:16:09

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Omø Beboer- & Grundejerforening

Rolle: 
Andet

Navn:
Dorthe Winther

Emne:
{element_10}

Tekst:



 

 

 

 

Omø, den 11. januar 2023 

 

 

Høringssvar vedr. ’Nye skoledistrikter’. 

 

Vi er glade for, at det fremsatte forslag til nye skoledistrikter tilkendegiver, at Omø Skole fortsat vil have 

eget skoledistrikt, hvor eleverne går til 6. klasse med overbygningsskole i Skælskør.  

 

Vi er dog kede af, man nedlægger små landsbyskoler og Skælskør Skole. Der er ingen tvivl om, at en skole 

har stor betydning for landsbyens og områdets lokale liv, sammenhængskraft og aktiviteter.  

Nedlæggelse af skolerne og skabelse af en ny kæmpe-skole i Skælskør med store klassestørrelser vil udhule 

folkeskolen og sende de ressourcestærke elever i fri- eller privatskoler, og dermed er det tvivlsomt, om der 

overhovedet opnås den besparelse, byrådet er stillet i udsigt.  

 

 

 

Venlig hilsen 

 

Dorthe Winther 

Formand 

Omø Beboer- & Grundejerforening 

 

 

 

Bilag: Brev til Børne og Ungeudvalget af 4. januar 2023 (se næste side) 

 

 

 



 

Til 

Børne og Ungeudvalget 

 

cc. Borgmester Knud Vincent 

      Center for børn og unge (mail: centerforskole@slagelse.dk) 

      Ø-udvalget v. formand Ebba Lawaetz 

 

 

Omø, den 4. januar 2023 

 

Vedr. Møde- og slippetider i en ny skolestruktur.  

Den nye skolestruktur, som Slagelse Byråd har vedtaget, betyder formentlig, at der skal træffes nogle valg 

omkring, hvornår eleverne skal møde, og hvornår de får fri fra skole, da de to ’store’ skoler – Eggeslevmagle 

Skole og Skælskør Skole – har forskellige mødetider, henholdsvis kl. 8.30 og kl. 8.00.  

For eleverne fra Omø Skole, der starter i 7. kl. på Eggeslevmagle Skole, har mødetiderne efter den nye 

skolereform med længere skoledage betydet, at eleverne har en 11 timers skoledag (afgang Omø med 

færgen kl. 7 – hjemkomst Omø kl. 18). Det har medført, at eleverne fra Omø stort set ikke har overskud til 

andet end at gå i skole – ingen fritidsaktiviteter, ingen besøg af eller hos venner.  

Derudover har det ikke været muligt for Slagelse Kommune at overholde ’Bekendtgørelse om befordring af 

elever i folkeskolen’, hvoraf det fremgår, at ’ventetiden på skolen i forbindelse med en af 

kommunalbestyrelsen etableret befordring må normalt ikke overstige 60 minutter før og 60 minutter efter 

skoletid. Eleverne fra Omø har fri 15.30 og kan dermed først nå 17-færgen fra Stigsnæs, hvilket betyder, at 

de skal vente mere end en time på skolen, indtil bussen afgår 16.44.  

Vi skal derfor opfordre både Børne- og Ungeudvalget og Forvaltningen til at sikre, at Slagelse Kommune 

overholder ’Bekendtgørelse om befordring af elever i folkeskolen’ fsva. ventetid for alle elever og sikre, 

at eleverne på Omø fremover kan nå færgen til Omø kl. 15.  

Det har tidligere kunnet lade sig gøre, at eleverne til både Agersø og Omø har kunne nå færgen kl. 15 ved, 

at skoledagen sluttede 14.55, og at man transporterede eleverne til Agersø og Omø med særskilt transport, 

og færgen afventede skoleelever i 10 minutter.  

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Nakalema Iversen   Dorthe Winther 

Formand    Formand 

Skolebestyrelsen v. Omø Skole  Omø Beboer- & Grundejerforening 

 

mailto:centerforskole@slagelse.dk


Dato:
2023-01-11 19:37:53

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelse for Skælskør skole og Forældrebestyrelsen i Boeslunde

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Sandra Hetoft-Jacobsen

Emne:
{element_10}

Tekst:



Skælskør den 11. januar 2023 

 

Høringssvar vedr. de nye skoledistrikter i Slagelse kommune  
 

Det fremgår af oplægget til de nye skoledistrikter, at skoledistrikterne er inddelt, så klassestørrelsen 

optimeres og dermed når så tæt på den udmeldte maksimale klassekvotient som muligt. Dette, sammen 

med et loft over muligheden for at indskrive ikke-distrikts børn, bevirker, at der bliver vanskelig at 

opretholde det frie skolevalg.  

 

Dette er bekymrende, når der, som det er tilfældet i Skælskør, kun er 1 skole i nærområdet, samtidig med 

at der er meget langt til nærmeste anden skole. Herved risikerer børn, der ikke trives i deres distriktsskole 

at blive nægtet adgang til den nærmeste anden folkeskole, fordi der er så mange i klasserne, at der ikke er 

plads til udefra kommende børn. Herved bliver afstanden til anden folkeskole potentielt voldsomt stor og 

det frie skolevalg er reelt ikke-eksisterende. 

 

For børn fra Boeslunde og omegn bliver rejsetiden til Ny Skælskør skole meget lang, særligt for børn fra 

skoledistriktets yderområder. Tillige er der lang ventetid mellem bussens ankomst til skolen og skoledagens 

start. Det betyder, at børnene vil være uden opsyn i den mellemliggende periode, hvilket er utrygt for både 

børn og forældre. Afstanden mellem distriktets yderområde og den nye skole vil bevirke, at der for nogle vil 

være langt kortere afstand til fx nærmeste skole i Korsør uden at det, pga. ovenstående loft, vil være muligt 

at vælge nærmeste skole i fx Korsør.  

Styret optag ved skoleindskrivning vil ligeledes betyde, at det frie skolevalg fratages forældrene til nye 

skolebørn, hvilket vi finder meget uheldigt og stærkt bekymrende.  

 

Det frie skolevalg er netop en styrke i en kommune, hvor mange pendler til andre dele af regionen, og 

derved indpasser aflevering og hentning af børn i forhold til kørsel til og fra arbejde. 

 

Med venlig hilsen 

 

Skolebestyrelsen Skælskør skole og Forældrebestyrelsen Boeslunde Skole 

 



Dato:
2023-01-12 23:41:15

Skole:
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Forældre

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Anne Pedersen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Til Slagelse Byråd
Først tager I vores skole, og nu fratager I vores frie skolevalg. Sjovt, at der var et parti, som til valget
(godt nok folketingsvalget), som havde sloganet: "mere frihed, flere muligheder". Tragikomisk!
Mit barn går i dag på Skælskør Skole. En skole, som formår at favne eleverne med deres
forskelligheder. Mit barn flyttede fra Eggeslevmagle skole, hvor han ikke trivedes, og hvor der ikke
blev brugt meget energi på at få det sociale på plads. Jo, jo, fagligheden fejlede bestemt ikke noget,
men hvad nytter det, hvis man som menneske ikke fungerer. På Skælskør skole er han glad, har
mange venner og går i glad i skole.
Nu skal han retur til Eggeslevmagle skole, og med mindre der sker en radikal ændring i
ledelsesformen, så kan jeg ikke forstiller mig, at han får det særligt godt. Og hvad skal vi så gøre? For
tidligere fik vi at vide, at hvis vi ikke kunne lide lugten i bageriet, så kunne vi jo finde et andet. Tja, det
er jo så ikke en mulighed , hvis det frie skolevalg fjernes. Det er helt urimeligt, at man som elev bliver
stavnsbundet til en skole, hvor man er tvunget til at gå uanset hvad, selvfølgelig med mindre det er
muligt at komme ind på en friskole. Jeg håber inderligt, at der bliver skabt en friskole i Skælskør, så
der er et alternativ. 
Når man kigger på de forslåede skoledistrikter, så er der godt nok nogen børn, som får ret langt til
skole. Det kunne jo tænkes, at det rent logistisk ville give mening at ens barn gik på en anden skole,
f.eks. i samme retning, som forældrene kører på arbejde i. Og hvad med søskende, som lander på
forskellige skoler? Det giver ingen mening.
Skoletiden er en meget vigtig grundsten i ens liv, meget bliver dannet der. Jeg frygter, at mange børn
og senere voksne bliver tabt.
Jeg håber, at I vil genoverveje jeres beslutning. Og endnu bedre, at I ændrer beslutningen om de
mange skolelukninger.
Med venlig hilsen
Anne Pedersen



Budget 2023-26   

Skoledistrikter 

Høringssvar – oversigt 

 

Høringssvar vedr. flere nye skoledistrikter 

Nr. Vedr. skoledistrikt  Afsender 
4 Vedr. Nymarkskolens, Søndermarksskolens og 

Marievangsskolens nye skoledistrikter  

Skolebestyrelsen Nymarkskolen - 

Rene Nielsen 

7 Vedr. Dalmose og Kirkeskovsskolens nye 
skoledistrikter  

Privat borger - Hanne Kousgaard 

12 Vedr. alle nye skoledistrikter  Privat borger – Mette og Mark Bokær 

Vinfeldt Nielsen 

14 Vedr. Dalmose Skoles og Ny Skælskør skoles nye 
skoledistrikter 

Privat borger - Marina Kryschanoffsky 
Ejlersen 

16 Vedr. Dalmose Skoles, Kirkeskovsskolens og ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Skolebestyrelsen på Dalmose Skole - 
Jens Brandbyge Jørgensen 

17 Vedr. Dalmose Skoles og Kirkeskovsskolens nye 
skoledistrikter 
 

Privat borger - Jakob Winther 
Egeskjold 

18 Vedr. Broskolens og Vemmelev Skoles nye 

skoledistrikter 
 

Formand for Tårnborg Lokalråd - 

Jørgen F. Rasmussen 

20 Vedr. Dalmose skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Dalmosegruppen - Jens Brandbyge 
Jørgensen 

26 Vedr. Vemmelev Skoles, Hashøjskolens, Dalmose 

Skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole i Skælskørs 
nye skoledistrikter  

Landliv Slagelse Kommune - Formand 

Steen Olsen 

28 Vedr. alle nye skoledistrikter Skolebestyrelsen Antvorskov Skole - 

Peter Haldor Hansen 

30 Vedr. Kirkeskovsskolens og Ny skole i Skælskørs nye 
skoledistrikter 

Menighedsråd - Birgitte Willumsen 

32 Vedr. Dalmose Skoles, Kirkeskovsskolens og Ny skole 
i Skælskørs nye skoledistrikter 

Skolebestyrelsesformand, 
Eggeslevmagle skole - Charlotte 
Pedersen 

 



Dato:
2023-01-03 14:09:27

Skole:
- Nymarkskolens nye skoledistrikt
- Søndermarksskolens nye skoledistrikt
- Marievangsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelsen Nymarkskolen

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Rene Nielsen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Skolebestyrelsen på Nymarkskolen har behandlet distriktsændringerne i skoledistriktet. 
Det er ændringer, som giver god mening.
A: Bolig kvarteret i vores vestlige del af skoledistriktet lægges til Marievangsskolen. Der er ca. 2,5 km
ad veje gennem bymidten uden cykelsti og der er 300 -400 meter til Marievangsskolen.
Nymarkskolen har få elever fra dette område.
B: Området syd for Sorøvej flyttes til Søndermarkskolen. Et område, hvor vi har meget få elever fra.

Bestyrelsen har følgende bemærkninger om transport og trafiksikkerhed.

Området syd for Sorøvej betjenes i dag af en skolebus, som også kører nord for Sorøvej. Der skal
være opmærksomhed på at opsplitningen af skoledistriktet betyder, at der er to skoler der skal
betjenes.

Udbygningen i området nord og nordøst for Nymarkskolen betyder flere elever skal transporterer sig i
skole. Nogle af vejene er meget trafikeret og har ikke cykelsti/fortov. Bestyrelsen er særligt bekymret
for Holbækvej mellem Nordre Ringgade og rundkørslen mod Holbæk/Nykøbing/Slagstrupvej.

René Nielsen (Skoleleder)



Dato:
2023-01-05 07:46:53

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Hanne Kousgaard

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Hanne Kousgaard

Emne:
{element_10}

Tekst:
Synes at det er en rigtig DÅRLIG ide at nedlægge Skælskør skole og Eggeslevmagle skole.
De to skoler har for eleverne en passende størrelse, synes det er uacceptabelt med øget transport af
børnene, da øget transport giver øget forurening, og på ingen måde i tråd med regeringens og
folketingets fokus og tiltag. 
Vi skal alle sammen begrænse co2 udledninger, beslutninger truffet i Slagelse kommune bør også
ha` det for øje.
Vh 
Hanne Kousgaard, Guldborgvænget 4, 4230 Skælskør.



 



Høringssvar ang. nye skoledistrikter. 

Det er med stor bekymring vi ser at man nu ønsker at lave nye skoledistrikter i Slagelse Kommune.  

De nye større skoledistrikter sammenholdt med at man på sigt vil lave styring for optag på de enkeltes 

skoles klassetrin vil betyde en betydelig forringelse af det frie skolevalg. Hvis et barn mistrives på deres 

nuværende skole og gerne vil skifte skole, så kan de måske blive tvunget til at vælge en skole, der ligger 

langt væk, fordi der er lukket på optaget på deres klassetrin på de geografisk nærmeste skoler. Da 

skoledistrikterne bliver gjort væsentligt større, så vil det betyde at man vil få mange kilometer til skole. 

Et aktuelt eksempel på dette er at vi har kendskab til flere børn – bl.a. i vores datters klasse – der har flyttet 

fra Eggeslevmagle skole til Skælskør skole fordi de mistrives (bl.a. pga. mobning). Hvis disse børn ikke vil 

tilbage til det miljø, hvor de kom fra, så er de tvunget til at søge en anden skole. En skole der som nævnt 

kan ende med at ligge meget langt væk. 

Dermed har man frataget de elever der mistrives retten til det frit skolevalg og hermed mulighed for at 

flytte til en ny skole og give dem trivsel tilbage. 

Det kan betyde at eneste realistiske mulighed for forældre og børn er en fri– eller privatskole. 

Det er ikke alle forældre, der har økonomisk råderum til dette. Det kan betyde at børnene vil være tvunget 

til at blive på en skole, hvor de ikke trives. Dette kan på den lange bane ende med at børnene ender i et 

inklusionsmiljø og derved komme til at koste kommunen økonomisk. 

Hvordan vil man garantere et skolesystem, hvor alle børn passer ind, når man i den grad har valgt at fratage 

børn og forældre det fri skolevalg? 

 

Mette og Mark Bokær Vinfeldt Nielsen  



Dato:
2023-01-07 15:46:52

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Marina Kryschanoffsky Ejlersen

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Marina Kryschanoffsky Ejlersen

Emne:
{element_10}

Tekst:



 

 

Til rette vedkommende                                                                              Eggeslevmagle den. 7 januar 2023 

 

I forbindelse ændringer af skoledistrikter vil jeg gerne komme med min mening. 

 

Personlige årsager: 

Jeg har en datter på 12 år som lider af abnorm separations angst, hun går på Eggeslevmagle skole i 6b og er 

meget glad for sin skole og klasse. 

Hvis hun skal flytte til Dalmose skole, med de udfordringer hun har, kan jeg frygte for hendes videre 

skolegang. Som det er nu har hun af og til svært ved at komme i skole pga. hendes angst, men hvis hun skal 

skifte skole, kan jeg forestille mig dette vil blive meget værre. Hendes angst er i øjeblikket tiltagende, bl.a. 

pga. begyndende pubertet, hvor der også sker en stor forandring hos hende.  

Så alt andet lige, vil det være en kæmpe fejl at flytte hende, fra hendes vante omgivelser. 

For landsbyens skyld: 

1. I de sidste 1 1/2 år har to lærer der underviser på Absalon lærerseminarium Roskilde, arbejdet sammen 

med Eggeslevmagle skole og landsbyrådet om et undervisningsforløb. Dette undervisningsforløb skulle 

handle om forskellige ting i byen Eggeslevmagle. Eleverne skulle ud til landsbyen og undersøge forskellige 

ting, tilbage på skolen og arbejde videre, og tilslut have en afsluttende dag i landsbyen. 

Dette undervisningsforløb vil heller ikke være muligt, hvis eleverne fremad rette vil være tilknyttet Dalmose 

skole. Resultat spildt arbejde for to lærer fra Absalon, de involverede lærer fra Eggeslevmagle skole og 

landsbyrådet 

2. Hvor skal de kommende konfirmander så konfirmeres henne??? Eggeslevmagle sogn hører sammen med 

Skælskør sogn, hvor eleverne går til præst i sognegården i Skælskør. 

Skal de så gå til præst i Dalmose, og så konfirmeres af en anden præst i Eggeslevmagle??? 

Eller skal de transporteres til Skælskør med bus??? Eller er det meningen at Eggeslevmagle sogn, så skal 

være Dalmose sogn????   

3. Eggeslevmagle skole og Eggeslevmagle landsby hører sammen, det kan godt være at skolen for et nyt 

navn, men for de mennesker som går og har gået på Eggeslevmagle skole, vil det altid være Eggeslevmagle 

skole. 

Eggeslevmagle skole er en god skole i forhold til de faglige stærke, det er Dalmose skole ikke. Det er en stor 

fejl at eleverne skal kravle ned af rangstigen, dette giver ingen mening i min optik. 

 



Vi, min mand og jeg, synes det er en kæmpe fejl og med stor frygt pga. vores datter, hvis Eggeslevmagle 

landsby skal sende deres elever til Dalmose skole. Så det håber vi af hele vores hjerte, IKKE kommer til at 

ske. 

Med venlig hilsen 

Flemming og Marina Ejlersen 

 

 

 



Dato:
2023-01-10 06:49:53

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelsen på Dalmose Skole

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Jens Brandbyge Jørgensen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Hermed vedhæftes høringssvar fra Skolebestyrelsen på Dalmose Skole



Dalmose, 8. januar 2023 
 

Høringssvar vedr oplæg til nye skoledistrikter i Slagelse kommune fra 23/24 

Skolebestyrelsen på Dalmose Skole har følgende kommentarer til de nye skoledistrikter: 
Vi er glade for at Dalmose ny skoledistrikt bliver større, så grundlaget for skolen kommer til at harmonere bedre med 
skolens fysiske størrelse og kapacitet, som rækker til mere end elevantallet i dag. 
 
Om det nye skoledistrikt er stort nok, er svært for os at vurdere. Men set i lyset af kommentarer omkring evt 
kapacitetsudfordringer på specielt Ny Skælskør skole i oplægget, kunne der ligge nogle overvejelser i at udvide 
Dalmose Skoledistrikt til også at inkludere fx Oreby og Sønder Bjerge. 

 
Vi kan se at der i det nye kortmateriale er udvidet med Eggeslevmagle by mod syd, hvilket giver god mening, da der i 
Eggeslevmagle by er lige langt til Dalmose og Ny Skælskør Skole. I denne sammenhæng ville det også give god 
mening at lave ændringen som markeret med rødt på ovenstående kort, da skolevejen fra Oreby og Sønder Bjerge er 
kortere og mere lige til Dalmose end til Ny Skælskør Skole som ser ud til at forblive overbygning for Kirkeskovsskolen. 
 
Kigger man samtidigt på tabel 2 i oplægget med forventede klassekvotienter, er klassekvotienten væsentlig større på 
Ny Skælskær Skole end på Dalmose og lidt større på Kirkeskovsskolen end på Dalmose. Det kan også tale for at 
udvide Dalmose ny skoledistrikt lidt yderligere mod syd og inkludere Oreby og Sønder Bjerge for at udnytte 
kapaciteten bedre på Dalmose Skole.  
 
Yderligere kan vi oplyse at 8% af nuværende elever på Dalmose Skole netop kommer fra dette område, selvom det 
ikke for nuværende er inde for skoledistriktet. Men det tyder altså på at der i forvejen er en søgning over mod 
Dalmose i dette område. 
Det er klart at der pt er forskellige tilhørsforhold til de lokale skoler afhængig af bopæl, nuværende distriktsgrænser 
og traditioner, og derfor kan større ændringer af distriktsgrænser på den korte bane virke mere voldsomme for 
nogle end for andre. På sigt må det forventes at søgemønstre vil ændre sig og nye traditioner vil opstå. 
 
Kigger man lidt fremad mener vi også at det vigtigste er, at der er bæredygtige skoleenheder, fordelt godt også i 
landdistrikterne. Den fordeling kræver den rette volumen på det enkelte distrikt, og at Slagelse Kommune løbende 
sikrer ligeværdige forhold, ressourcetildelinger og placering af specialklasser, som gør det muligt at drive attraktive 
skoletilbud også om 10 år i disse nye distrikter med fokus på at skolerne forbliver bæredygtige, uden at skolerne skal 
konkurrere mod hinanden. 
 

Venlig hilsen 

Skolebestyrelsen på Dalmose Skole 



Dato:
2023-01-10 20:05:21

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt

Hvem:
Privat borger

Rolle: 
Privat borger

Navn:
Jakob Winther Egeskjold

Emne:
{element_10}

Tekst:
Høringssvar til Oplæg til nye skoledistrikter Slagelse Kommune fra skoleåret 2023-24

Som udgangspunkt mener jeg at der er gode elementer i den beskrevne struktur, som på sigt
forhåbentlig kan styrke læringsmiljøet og trivslen blandt elever i Slagelse Kommune, forudsat at de
budgetterede besparelser kan realiseres, som beskrevet af administrationen, og som derfor vil gøre
det muligt at drive de nye skoler med en fornuftig økonomi, så der fremadrettet ikke skal spares
yderligere på skoleområdet, som er vitalt for bosætning og trivsel i de små lokalsamfund i kommunen. 

Forslaget om at Dalmose skole bliver overbygningsskole til Kirkeskovskolen mener jeg IKKE skal
implementeres, da Dalmose, for store dele af Kirkeskovsskolens distrikt, ikke er nogen naturlig
reference og derfor vil valget ikke være naturligt for kommende forældre/elever. Adgangsvejene til
Dalmose fra Kirkeskovskolens distrikt er unaturlige og består af små veje, hvilket kan medføre at
forældre vil se mod andre alternativer, måske også Næstved kommune når der skal vælges
overbygningsskole, da der er en mere naturlig adgang til Næstved/Fuglebjerg end til Dalmose.
Kirkeskovsskolens distrikt har tidligere være placeret i Skælskørkommune og den
reference/orientering eksistere stadig og adgangsvejene til Skælskør virker pga. Skælskør-Næstved
landevejen som en langt mere naturlig vej. Erhvervs- og lokalsamfundsmæssigt er der også langt
mere samarbejde og orientering mod Skælskør, hvilket bør styrkes og ikke modarbejdes via
ændringer i skolestrukturen, så jeg mener, at Kirkeskovsskolen skal have Skælskørs nye skole som
overbygningsskole.



Dato:
2023-01-11 10:41:32

Skole:
- Broskolens nye skoledistrikt
- Vemmelev Skoles nye skoledistrikt

Hvem:
Formand for Tårnborg Lokalråd

Rolle: 
Andet

Navn:
Jørgen F. Rasmussen

Emne:
{element_10}

Tekst:
(Høringssvaret blev forsøgt indsat som fil, men det var ikke muligt, da hvert forsøg blev mødt med et:
Error! File with double extension not allowed! - Hvilket nok skyldes, at høringsopslaget er lagt på en
TEST-side!).

Høringssvar ifm. ændring af skoledistrikter i Slagelse Kommune

Tårnborg Lokalråd ønsker at gøre Slagelse Byråd opmærksomme på, at forslaget om de nye
Vemmelev og Broskole skoledistrikter i forhold til eleverne på Tårnborg Skole for så vidt er udmærket,
da det jo sandsynligvis ender med en ulyksalig nedlæggelse af Tårnborg Skole ved sommerferiens
start.

På kortet over distrikterne ses, at det store flertal af børn i Tårnborgområdet får Vemmelev Skole som
distriktsskole, medens børn øst for Rødhøjvej får Broskolen som distriktsskole, hvilket er svært at
komme med indvendinger til. Men den for mange børn lange skolevej til især Vemmelev Skole ser vi
som et stort problem.

Børn til Broskolen vil rimelig let og sikkert kunne være selvtransporterende på cykel, da der det meste
af vejen er en god cykelsti, som kan anvendes til skolevejen. Dette gælder dog ikke for børn, der skal
gå i skole i Vemmelev. Vejene fra Tårnborgområdet mod Vemmelev er slet ikke trafiksikre, og med
gående eller cyklende børn på disse veje vil der let kunne ske ulykker, såfremt vejene ikke trafiksikres
meget hurtigt. 
P.t. findes ingen cykelstier eller fortove, hvilket må være mindstekravet til en sikker skolevej. Ja, der
er end ikke midt- og kantafstribninger på Tjærebyvej i Halseby samt på andre veje i Svenstrup og
Frølunde, der jo vil blive skoleveje for mange børn, og uden en god sikring af bilisternes
vejorientering, vil der uden tvivl ske uheldige møder mellem skolebørn og biler. Derfor opfordrer
Tårnborg Lokalråd stærkt til, at kommunen i første omgang får afstribet skolevejene inden
skolestarten næste skoleår, og siden at der så hurtigt som muligt bliver etableret cykelstier på



skolevejene fra Tårnborgområdet til Vemmelev Skole.

Vi opfordrer ligeledes indtrængende kommunen til at sikre en god og stabil skolekørsel for de yngste
skolebørn, samt for alle øvrige børn i perioder med dårligt vejr, da det forhåbentlig ikke forventes, at
de eksisterende busforbindelser kan klare hele kørslen, hvilket i så fald helt sikkert vil resultere i
efterladte skolebørn ved stoppesteder, når overfyldte busser nødsages til forbikørsel, hvilket allerede
nu opleves som et problem for en del af sognets forældre til skolebørn. Derfor bør der indsættes
specielle skolebusser fra Tårnborgområdet både morgen og eftermiddag, da man vel ikke forventer,
at forældrene skal stå for privatkørsel af skoleelever til Vemmelev Skole?

Med venlig hilsen
Jørgen F. Rasmussen
Formand for Tårnborg Lokalråd



Dato:
2023-01-11 13:42:39

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Dalmosegruppen

Rolle: 
Andet

Navn:
Jens Brandbyge Jørgensen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Hermed fremsendes vedhæftet høringssvar fra DalmoseGruppen vedr nye skoledistrikter



 
 

Dalmose, 8. januar 2023 
 

 

Høringssvar fra DalmoseGruppen nye skoledistrikter i Slagelse kommune 

 

DalmoseGruppen støtter op om høringssvaret fra Dalmose Skole, hvori der opfordres til at udvide skoledistriktet 

yderligere mod syd til at indbefatte Eggeslevmagle, Oreby og Sønder Bjerge. 

Det mener vi giver god mening ifht at udnytte kapaciteten på Dalmose Skole bedst muligt. 

Skolen er i god stand, med en stabil positiv udvikling på læring og trivsel og har kapacitet til væsentligt flere elever 

end der går der nu. 

 Vi kan læse at der kan komme kapacitetsudfordringer på Ny Skælskør Skole, og netop derfor giver det god mening 

at udvide mod syd, således at der allerede ved indskrivning søges mod Dalmose i en geografi, hvor der er kortere 

eller lige langt til Ny Skælskør Skole og til Dalmose Skole. 

Vi kan forstå på Dalmose Skole at der allerede går en del elever på Dalmose Skole fra dette område, selvom det pt 

ikke er en del af nuværende Dalmose Skoledistrikt. 

Det understreger at det netop er nu hvor grænserne ændres, at man bør udvide længere mod syd. 

Udover distriktsgrænser vil vi opfordre Slagelse kommune til også at overveje om man kan placere evt specialklasser 

i passende omfang i tomme lokaler på Dalmose Skole. Det kunne fx være tilbud for elever med dysleksi, så der også i 

landdistriktet er tilbud for dette lokalt. 

Vi håber at Slagelse kommune, uafhængigt af skoledistrikter og udfald omkring Fribusser, sørger for at der i 

fremtiden er gode busmuligheder mellem Skælskør og Dalmose og fra Dalmose til Slagelse. Det er vigtigt for både 

vores unge på ungdomsuddannelser i Slagelse samt for vores ældre at der er gode busforbindelser på disse stræk 

uanset hvordan de nye skoledistrikter kommer til at se ud. 

Herudover er der brug for fokus på trafiksikkerhed for skoleeleverne. Vi oplever stigende tung trafik på vores mindre 

landsbyveje. Især udvidelsen af Hashøj Biogas forventes at give en enorm belastning af tung trafik på de mindre veje. 

Ydermere vil vi gerne understrege, i lighed med Dalmose Skoles høringssvar, at det er yderst vigtigt at Slagelse 

Kommune skaber langvarige løsninger på skoleområdet og til stadighed følger op, så ikke der bliver den ubalance vi 

synes der er kommet siden kommunesammenlægningen, hvor store skoler er blevet større og større og mindre 

skoler er blevet lukningstruet. 

Som vi ser det, er det blandt andet en skæv ressourcetildeling, skiftende politiske vinde og forskellige skolechefers 

manglende opfølgning, som har været medvirkende til denne skævvridning. 

Vi håber på en langsigtet bæredygtig løsning på Skoleområdet og stiller gerne op til evt yderligere dialog. 

Venlig hilsen 

DalmoseGruppen v. Forretningsudvalget. 



Dato:
2023-01-11 20:30:34

Skole:
- Vemmelev Skoles nye skoledistrikt
- Hashøjskolens nye skoledistrikt
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Landliv Slagelse Kommune

Rolle: 
Andet

Navn:
formand Steen Olsen

Emne:
{element_10}

Tekst:
Jvf. vedhæftede



Eggeslevmagle den 11. januar 2023. 

Landliv Slagelse Kommune (LSK) 

 

 

Bemærkning til nye skoledistrikter i høring, 

- Slagelse Byråd vedtog den 19. december 2022 at sende oplæg til nye 

skoledistrikter i en bredere høring med det formål at alle interesserede kunne 

indgive høringssvar. 

 

Landliv Slagelse Kommune har til formål at Lokalråd, Landsbyråd, Beboerforeninger for 

lokalsamfund i kommunen og Slagelse Kommunes politikere og administration - har et 

godt samarbejde til gensidig glæde og udvikling af vores landdistrikter. 

Vi hilser derfor også byrådets beslutning om en bredere høring meget velkommen.Dette 

ikke mindst grundet, at det er vores overbevisning at gensidig information og inddragelse i 

sager som påvirker kommunens landdistrikters udvikling både generelt - men også i de 

enkle geografiske områder - er en vigtig del af den demokratiske proces for at opnå de 

bedste resultater og ejerskab af byrådets beslutninger. 

Landliv Slagelse Kommune har ikke indgået i den gennemførte proces om skolelukninger 

og nye skoledistrikter siden den indgåede budgetaftale 2023 – 2026 idet der ikke i de 

politiske beslutninger har været lagt op til en yderligere inddragelse end de formelle 

gældende i lovgivningen – som skolebestyrelser, skoleelever og forældre. 

Vi skal derfor også beklage, at det var nødvendigt at der skulle et ændringsforslag til ved 

byrådsmødet 19. december 2022 for at en bredere kreds som Lokalråd, Landsbyråd, 

Beboerforeninger fik mulighed for at komme med tilkendegivelser om hvad forslag til nye 

skoledistrikter ikke alene betød for skoler, dens elever og forældre – men også 

landdistrikternes udvikling generelt som f.eks. bosætning – ny som fastholdelse – indhold i 

de mange udarbejdede Lokale Udviklings Planer, kollektiv trafik m.v. 

 



Desværre blev det også en høring med en meget kort frist til at inddragelse. 

Kortopdatering til høring var først klar 4. januar 2023 og så med indsigelsesfrist til 12. januar 

2023.  

Vi måtte erkende at lave et kvalificeret bidrag på tværs af kommunens mange lokalråd 

har været umuligt i forlængelse af jul og nytårsskiftet. 

Vi håber og forventer derfor også fra Landliv Slagelse Kommune, at den bredere model 

for inddragelse og høringer vil blive en det af det fremtidige tværgående samarbejde om 

udvikling af Slagelse kommunes landdistrikter. 

 

Med venlig hilsen og Godt Nytår 2023 fra bestyrelsen 

Næstformand, Kim B Sørensen, tlf. 30300042 og 

formand, Steen Olsen, Hønagervej 2, Eggeslevmagle tlf. 20455732 mail  

 



 

 



 

 

 
 
 
 
 
 

Til Børne- og Ungeudvalget og Byrådet 
Slagelse Kommune 
 
 
                                                                                            

            Antvorskov Skole d. 11. januar 2023  
 
 
 

Høring om skoledistrikter 
 
Skolebestyrelsen ønsker at gøre opmærksom på, at der med den øgede styring af skoledistrikter kan 
komme udfordringer for familier, der tidligere har fået optaget ældre søskende på skolen. Som følge 
heraf kan man stå i en situation, hvor ældre og yngre søskende ikke kommer til at gå på samme 
skole. Særligt i de yngste klasser, kan dette være udfordrende, når eleverne ikke er 
selvtransporterende.  
 
Skolebestyrelsen mener derfor, at der bør være undtagelser, så børn med søskende – særligt på de 
yngste årgange – garanteres en plads på den skole, hvor de har søskende. Dette uagtet, at det er et 
andet skoledistrikt. Vi kan være bekymrede for, at den manglende ”garanti” kan skabe øget søgning til 
privatskoler. Det vil altid være ressourcestærke forældre, der træffer disse valg, hvilket kan være 
medvirkende til, at diversiteten i folkeskolen bliver mindre. Skolebestyrelsen er bekendt med 
kommunens økonomiske situation, men er alligevel kede af den forholdsvis store begrænsning i 
forældrenes valg af folkeskole, der er lagt op til. Søger flere forældre en privatskole – og denne 
vælger at tage flere børn ind - kan det ende med at blive endnu sværere for kommunen at styre 
økonomien. 
 
Skolebestyrelsen er fortsat glade for at skolens udvider sin målgruppe og interne kompetencer 
gennem NEST-klasser og samarbejdet med Heldagsskolen (satellitten). Skolebestyrelsen ønsker 
dog at gøre opmærksom på, at det efter vores vurdering, vil skabe bedre mulighed for samarbejde 
mellem medarbejdere og elever i Satellitten og Antvorskov Skoles almenområde, hvis Satellittens 
elever og medarbejdere organisatorisk placeres under Antvorskov Skoles ledelse som en egentlig 
specialklasserække. Dette betyder ikke, at der ikke kan være et samarbejde omkring 
kompetenceudvikling med Heldagsskolen. 
 
Skolebestyrelsen er glade for, at udskolingseleverne fra Hashøjskolen og Hvilebjergskolen fortsat 
skal til Antvorskov Skole efter 6. klasse. 
 
 
 
Pia Fogde        Peter Haldor Hansen 

Formand for skolebestyrelsen      Skoleleder 



Dato:
2023-01-12 09:36:42

Skole:
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Menighedsråd

Rolle: 
Andet

Navn:
Birgitte Willumsen

Emne:
{element_10}

Tekst:



Høringssvar ang. ændring af skoledistriktsgrænser. 
Tjæreby-Sdr. Bjerge- Venslev menighedsråd vil hermed gøre 
indsigelse mod planen om at eleverne fra Kirkeskovsskolen skal 
fortsætte deres skolegang fra 7. klasse på Dalmose skole.  
Det vil besværliggøre konfirmationsforberedelsen betydeligt. 
I vores pastorat går konfirmanderne til konfirmationsforberedelse i 
Tjæreby Præstegård, og det er vigtigt at konfirmationsforberedelsen 
foregår ved kirken, så de kan lære den at kende. 
Børnene fra Tjæreby kommer fra Skælskør-skolen, mens de fleste 
børn fra Venslev og Sdr. Bjerge går på Kirkeskovsskolen. Som det er 
nu, går alle konfirmanderne i skole i Skælskør i 7. klasse, og kan 
blive transporteret samlet til Tjæreby. Det vil ikke kunne lade sig 
gøre, hvis nogle af børnene fremover går på Dalmose skole. Hvis 
konfirmanderne skal transporteres fra både Skælskør og Dalmose, 
vil det være en voldsom ekstraudgift for kirkerne. 
 
Problemet er det samme for nabopastoratet Magleby-Ørslev-
Holsteinborg pastorat, hvor børnene fra Magleby går i skole i 
Skælskør, og de andre hører til Kirkeskovsskolen. Vi samarbejder 
allerede nu om samlet konfirmandkørsel. 
 
Konfirmander har stor betydning for de mindre sogne, da kirken får 
kontakt til mange familier på den måde. Det vil derfor være 
ødelæggende for sognene, hvis vi ikke længere kan bevare den 
naturlige kontakt til de lokale konfirmander. 
 
Som menighedsråd må vi også protestere mod planen om at opdele 
Tjæreby sogn i flere skoledistrikter. Den ene halvdel af sognet til 
Kirkeskovsskolens distrikt – den anden til Ny Skælskør skole. Det vil 
være ødelæggende for sognets sammenhængskraft, ikke mindst 
hvad angår konfirmander og minikonfirmander. 
 
Uffe Schiøtt, formand Tjæreby-Sdr.Bjerge-Venslev menighedsråd                                                                                                                              
Søren Pedersen, formand Magleby-Ørslev-Holsteinborg 
menighedsråd                                                                                                                  
Lise Flindt Damsgaard, sognepræst Magleby-Ørslev-Holsteinborg                        
Birgitte Willumsen, sognepræst Tjæreby-Sdr. Bjerge-Venslev 



Dato:
2023-01-12 20:44:11

Skole:
- Dalmose Skoles nye skoledistrikt
- Kirkeskovsskolens nye skoledistrikt
- Ny skole i Skælskørs nye skoledistrikt

Hvem:
Skolebestyrelsesformand, Eggeslevmagle skole

Rolle: 
Skolebestyrelse

Navn:
Charlotte Pedersen

Emne:
{element_10}

Tekst:



Skælskør 2023 

Høringssvar vdr. skoledistrikter i Slagelse kommune. 

Kære byråd 

Skolebestyrelsen på Eggeslevmagle skole anerkender den komplekse opgave I står med, når et helt 

skolevæsen skal gennemgå så omfattende strukturforandringer, som man har sat sig for. Ikke mindst 

fordi det er målet at gøre det på så kort tid, at vi vel nærmest skriver historie. 

I forhold til beslutningen vedrørende skoledistrikter, vil vi udelukkende forholde os til vores område 

og overlade øvrige holdninger og kvalificerede input i forhold til øvrige distrikter til de deraf 

direkte berørte forældre og skolebestyrelser.  

Vi bemærker at man rent geografisk lægger op til at skoledistriktet, der vil høre til vores skole, 

bliver meget stort. Derfor forventer vi, at vores elevers mulighed for dels at møde 

undervisningsparate og dels at have mulighed for et godt og helhedsorienteret børneliv bliver taget 

seriøst.  

Det vil være uhensigtsmæssigt om skolen skal modtage et stort antal elever, der har siddet i en 

bustransport og døset hen i 30-60 minutter inden de kommer i skole. Altså bør der investeres i et 

skolebussystem, der tager højde for, at bustransporten ikke bør overstige 25 minutter. 

Vi betragter et barns skoleliv som en del af et helt liv – de skal altså også have tid til livet uden for 

skolen, og derfor ikke bruge store dele af deres børneliv i en skolebus. 

Det er vores håb, at I tænker over og drøfter, hvad byrådets syn er på børns livskvalitet uden for 

skolen også. 

I forhold til hvor de præcise grænser skal gå, vil vi gerne anerkende at oplægget er lavet på 

baggrund af at Kirkeskovskolens distrikt kulturelt, historisk og geografisk er forbundet med 

Skælskør by. Det er meningsfuldt at lade det fortsætte. 

Vi vil gerne henlede opmærksomheden på at beslutningen ift. Eggeslevmagle bliver taget 

tilsvarende seriøst og at man lytter til Eggeslevmagle lokalråds argumenter for at fortsætte sin 

tilknytning til Skælskør. 

Derudover har skolebestyrelsen ikke nogen udspecificerede input, ud over at vi opfordrer til at lytte 

til de forældresvar man måtte modtage.  

Vi deltager gerne i yderligere dialog, hvis det måtte ønskes. 

På vegne af Eggeslevmagle skoles skolebestyrelse, 

Formand, Charlotte Pedersen 

_________________________________________ 

Vi har et opmærksomhedspunkt, som vi håber, at man vil inddrage skolebestyrelser og -ledere i, når 

man kommer til den drøftelse. Hvordan vil man placere kompetencen til at lave den endelige 

beslutning i forhold til optag på et skoledistrikt, som man ikke bor i? Hvem skal beslutte 

principperne for prioriteringen i optageprocessen? Er der indtænkt de udfordringer, der kan opstå i 

forhold til søskende, såfremt større søskende er elever på en skole udenfor pågældende families 

skoledistrikt. Det kan blive et problem for disse familier såfremt det bliver tilfældet og hvis vi skal 



Skælskør 2023 

komme med et overordnet eksempel, kunne det være at en skole har tildelt ressourcer til at starte to 

0. klasser. Eleverne fra eget distrikt fylder 19 pladser i hver klasse. 10 børn fra andre distrikter søger 

om optag. Der vil dermed være plads til nogen, men ikke til alle.   


	1. Ringbind forside og oversigt
	Forside -  Høringssvar vedr. skoledistrikter
	Oversigt over høringssvar i nummeret ordning

	2. Ringbind Dalmose
	Dalmose Oversigt over høringssvar 
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